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Hierbij treft u de antwoorden aan op de schriftelijke vragen die door de raad zijn gesteld over de 

Programmabegroting 2013-2017. Er zijn totaal 172 vragen ingediend door de fracties van CDA, D66, GLH, HP, 

PvdA, SL, SP en VVD. 
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1 CM CDA01 20 Op welke wijze stimuleert de gemeente het 

ondernemerschap van de cultuurinstellingen en zijn hier 

uitgaven mee gemoeid? 

Voor het versterken van de culturele voorzieningen worden in de 

nieuwe Cultuurnota accenten gelegd, waaronder het stimuleren van 

cultureel ondernemerschap. Daarnaast sluit  

de gemeente meerjarige subsidieovereenkomsten met de (grotere) 

gesubsidieerde culturele instellingen, gebaseerd op de 

verzakelijkte subsidiesystematiek. Ook daarmee stimuleert de 

gemeente het ondernemerschap. Hier zijn geen extra uitgaven mee 

gemoeid. 

2 JH CDA02 22 Gesteld wordt dat de gemeente “investeert in de 

ontwikkeling van de breedtesport”. Kan iets preciezer 

aangeduid worden op welke wijze dit gebeurt? 

Dit gebeurt door middel van sportstimulerings- en 

kennismakingsactiviteiten voor jong en oud, zoals bijvoorbeeld de 

jeugdsportpas en de inzet van combinatiefunctionarissen. 

Sportverenigingen worden ondersteund met o.a. advies, cursussen 

en bijeenkomsten. Ook wordt geïnvesteerd in sportaccommodaties. 

Zie “Haarlem Sport, Agenda voor de Sport 2010-2014”. 

3 CM CDA03 26 Het rente-omslagpercentage wordt vastgesteld op 5,0%. 

Wat zou het effect op de begroting zijn als we deze, in lijn 

met de lage landelijke (lange) rentes, vaststellen op 4,5%? 

Het rente-omslagpercentage is een interne doorberekeningsrente. 

Aanpassing van het renteomslagpercentage heeft geen enkel effect 

op de daadwerkelijk aan banken te betalen rentekosten. 

Aanpassing van de omslagrente heeft wel effect op de allocatie van 

de rentekosten. De programma’s 1 tot en met 9 worden minder 

belast, programma 10 wordt zwaarder belast. Door de lagere 

toerekening aan de programma’s wordt er ook minder rente 

toegerekend aan de grondexploitaties. Aangezien deze rente wordt 

geactiveerd en niet drukt op het lopende begrotingsjaar heeft 

bijstelling van de omslagrente naar 4,5% een negatief budgettair 

effect van ca. € 120.000. Hiertegenover staat wel dat de 

geprognosticeerde resultaten van de grondexploitaties met 

€ 120.000 positiever worden. 

4 CM CDA04 26 Is ons begrip juist dat in de begroting wel is verwerkt een 

stijging van de OZB-woningen met 1,75%, maar niet de 

PM optie voor de extra 3,5% verhoging.  

Dat is juist. 

5 CM CDA05 28 Indexering Spaarnelanden, wat is hier de precieze 

achtergrond van?  

Het betreft hier de inflatiecorrectie. Hierover zijn afspraken 

gemaakt in de DVO. 

 

6 EC CDA06 29 Waarom is er voor gekozen om de verlaging van het 

inhuurbudget ter dekking van de ureninzet voor stedenbouw 

en planologie (€ 290.000) wel te vermelden, maar niet nu al 

te verwerken in de begroting? 

Deze dekkingsmogelijk was te laat beschikbaar om nog in de 

primaire begroting te kunnen verwerken. 
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7 RD CDA07 35 Op basis van welke argumentatie kiest het college ervoor 

om uitsluitend nog in de binnenstad bloembakken te 

plaatsen in de openbare ruimte en niet in de overige wijken? 

In het kader van de ombuigingen is voorgesteld om nergens 

meer in Haarlem bloembakken te plaatsen in de openbare ruimte. 

Alleen voor de binnenstad is een uitzondering gemaakt, gezien de 

toeristische aantrekkingskracht van 'Haarlem Bloemenstad' 

en dit aspect geldt in mindere mate voor de andere wijken. 

8 CM CDA08 36 Waarom wijkt het college af van het raadsbesluit bij de 

kadernota door toch in 2013 en 2014 € 500.000 van de 

precario opbrengsten aan te wenden voor het afboeken van 

de activa en deze dus niet toe te voegen aan de 

bestemmingsreserve beheer en onderhoud? 

Het college heeft besloten voor te stellen, overeenkomstig het 

voorstel bij de jaarstukken 2011, om de precariobaten over 2012 

aan te wenden voor afboeking van activa en voor compensatie van 

de stijging van de woonlasten voor 2013. 

In de Kadernota 2012 heeft het college aangegeven nader 

onderzoek te doen naar de mogelijkheden om de stijging van de 

woonlasten te beperken. Hierbij heeft het college ervoor gekozen 

voor 2014 voor een deel gebruik gemaakt van deze precario-

opbrengsten. 

 
Tabel:  ontwikkeling lokale woonlasten met fasering investeringen 

 riolering en een beperkte compensatie via de OZB voor 2013 en 2014  

Lokale lastendruk  2012 2013 2014 

2014 

herzien  

Rioolheffing 131 146 154 154 

OZB eigenarendeel 253 249 250 257 

Afvalstoffenheffing 314 336 327 327 

Totaal  698 731 731 738 

Woonlastenindex  105% 105% 105,5% 

 
  
 

9 JH CDA09 53 Komt het college in 2013 met een voorstel om te 

bezuinigen op de Stadskrant? 

In 2008 is het budget van de stadskrant met 4/5de verminderd, 

zonder dat de prestatie is vervallen of veranderd. Vanaf die tijd 

wordt via de berap steeds extra geld gevraagd om de kosten te 

kunnen dekken. Er is geen structurele oplossing gezocht, omdat 

met de komst van de nieuwe website de krant in een digitale vorm 

kan worden omgezet. Dit heeft nog niet plaatsgevonden: 

In verband met juridische bezwaren is het nog niet mogelijk om de 

gemeentelijke mededelingen enkel op de website te plaatsen; en 

tevens leent de huidige website zich onvoldoende voor digitale 

communicatie.  

Einde 2013 heeft de VNG een faciliteit beschikbaar waar 

gemeentelijke mededelingen op gepubliceerd kunnen worden; 

tevens is dan de nieuwe website gerealiseerd, waardoor 

gebiedsgerichte communicatie beter mogelijk wordt. 

10 EC CDA10 53 De gemeente zet in op nieuwe vormen van participatie en De ervaringen, ook in financiële zin, worden meegenomen in 
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inspraak. Bij de gebiedsvisie Kleverlaanzone heeft dit tot 

aanzienlijk additionele kosten geleidt. Worden de hogere 

kosten die deze nieuwe vormen van participatie met zich 

meebrengen begroot in nieuwe projecten en bij het 

bestemmingsplan Kleverlaan? 

nieuwe projecten. Dat wil niet zeggen dat in alle participatie en 

inspraakprojecten dezelfde instrumenten worden ingezet. Voor het 

bestemmingsplan Bomenbuurt, waarin het gebied Kleverlaan is 

gesitueerd zal niet opnieuw een interactieve digitale participatie 

plaatsvinden. Dat hoeft ook niet omdat dit al bij het opstellen van 

de visie is gebeurd. 

11 BS CDA11 61 Vermeld wordt dat de gemeente brandweerzorg “inkoopt” 

bij de VRK. Kan toegelicht worden wat hiermee wordt 

bedoeld? Betekent dit dat als we door veel branden over de 

ingekochte som heengaan dat bijbetaald moet worden? 

De gemeente Haarlem heeft de taak ‘brandweerzorg’ ingebracht in 

de GR VRK. De gemeente Haarlem betaalt daarvoor via de 

inwonerbijdrage; dit is onafhankelijk van het aantal branden. In 

deze begroting zijn de prestaties van de gemeente zo concreet 

mogelijk geformuleerd. 

 

12 CM CDA12 95 De ruim 12 miljoen investering huisvesting Hart wordt naar 

later verschoven. Wat heeft dit uitstel van adequate 

huisvesting voor gevolgen voor de modernisering/ 

veranderingen van het CCvT op weg naar een nieuwe 

renderende toekomst? Zijn er investeringen in de huidige 

(al lang afgeschreven) huisvesting te verwachten? 

Het college besluit uiterlijk in voorjaar 2013 over huisvesting van 

Hart. In dit voorstel aan de raad worden deze vragen beantwoord. 

13 RD CDA13 123 1. hoeveel werd er aan het rijksmonument stadsbos 

Haarlemmerhout uitgegeven aan onderhoud 2011, 2011? 

   hoeveel is er begroot aan onderhout van De Hout in 

2013? 

2. Hoeveel is er uitgegeven aan onderhoud van het 

gemeentelijk natuurreservaat Vogelbosje? 

3. Is er voor beide groenprojecten een vastgesteld 

beheerplan? 

4. Er is per 1 oktober 2012 geen beheerder meer voor 

Vogelbosje en H'lemmerhout. De functie is opgeheven. Hoe 

wordt in coördinatie, planning, organisatie en uitvoering en 

controle voortaan voorzien? 

1)Aan onderhoud werd in 2011, €287.700 uitgegeven 

 Voor 2013 betreft dit een bedrag van €330.000. Incl. subsidie 

2) Dit is een bedrag van € 3.000 in 2011 voor onderhoud aan het 

Vogelbosje. 

3) Er is voor beide gebieden wel een beheersplan maar deze is nog 

niet vastgesteld. Dit zal nog dit jaar plaats vinden. 

4) De functie parkbeheerder verdwijnt per 1 november. In de 

nieuwe organisatie is deze functie ondergebracht in de functie 

beheerder gebied van het stadsdeel zuid/west. 

14 JN CDA14 146 Gesproken wordt over een evaluatie van het 

ondernemersfonds. Wordt gedoeld op de evaluatie van de 

Stichting Ondernemersfonds zelf? 

Gedoeld wordt op de evaluatie van het ondernemersfonds die de 

Stichting Ondernemersfonds Binnenstad Haarlem nu voorbereidt. 

15 CM CDA15 156 In de begroting 2012 stond de gemeentelijke huisvesting als 

derde risico benoemt in de risico-inventarisatie. In de 

begroting 2013 zien we deze niet meer terug in de ‘top 

tien’. Kan het college kort schetsen waarom het denkt 

hierop geen (aanzienlijk) risico meer te lopen? 

De risico’s zoals opgenomen in de paragraaf weerstandsvermogen 

betreffen enkel de bedrijfsvoeringsrisico’s. De projectrisico’s staan 

hier niet in vermeld. 

De risico’s rondom gemeentelijke huisvesting zijn onder de 

projectrisico’s opgenomen.  
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In de jaarrekening 2012 zal apart worden ingegaan op de risico’s 

rondom de gemeentelijke huisvesting. 

16  CDA16 157 De kans op calamiteiten is afgenomen naar 5% tov van 10% 

in 2012. Aan wie hebben wij dit te danken? 

Dit getal hebben wij geschat. Op grond van de praktijkervaring 

met het voorkomen van calamiteiten in Nederland nemen wij 

inmiddels aan dat de oorspronkelijke schatting aan de hoge kant 

was. Er ligt geen wetenschappelijke beoordeling of feitenmateriaal 

aan ten grondslag. 

17 RD CDA17 168 Voor het jaar 2014 en de jaren in 2015 is geen budget 

beschikbaar voor Openbare speelvoorzieningen. Welke 

(financiële) ruimte heeft de raad dan nog om bij de latere 

behandeling van het geactualiseerde speelruimteplan een 

keuze te maken uit de daarin vastgelegde strategieën? 

De reguliere duurzame instandhouding van de openbare 

speelvoorzieningen wordt overeenkomstig het (concept) 

'Strategisch beheerplan Openbare Speelvoorzieningen' gedekt 

binnen de begroting, wat ook aansluit bij de inhoud van het 

(concept) Speelruimteplan.  

Bij de keuze die bij het binnenkort te behandelen speelruimteplan 

voorligt, te weten het verruimen van de ambitie voor spelen, zal 

binnen het beschikbare budget geherprioriteerd moeten worden. 

18 CM CDA18 207 Voorgesteld wordt een bestemmingsreserve te vormen voor 

de frictiekosten. Op welke wijze zijn deze kosten eerder 

deze collegeperiode gedekt en is er een relatie met de 

bestemmingsreserve ‘organisatiefricties’? 

Met frictiekosten worden incidentele kosten bedoeld als gevolg 

van de (komende) reorganisaties waarbij medewerkers 

bovenformatief kunnen worden. De kosten van de huidige 

bovenformatieven zijn voorzien in de voorziening ‘wachtgeld en 

boventalligen’. De reserve organisatiefricties is gevormd bij de 

reorganisatie van de hoofdafdeling Middelen&Services. Uit deze 

reserve worden medewerkers betaald die op tijdelijke functies 

geplaatst zijn. Dit betreft dus niet de frictiekosten waarnaar in het 

besluit van het college wordt gerefereerd. 

 

19 RD CDA19 246 Is de voorgestelde kasschuif op het mobiliteitsfonds 

afgestemd met de andere deelnemende gemeenten? 

Tijdens de besprekingen van de betrokken portefeuillehouders van 

de deelnemende gemeenten over het mobiliteitsfonds eerder dit 

jaar is reeds aangegeven dat er voor alle gemeenten enige ruimte is 

om te schuiven in de tijd met de bijdragen. Voorop staat dat er op 

het moment dat er uitgaven worden gedaan, voldoende geld in kas 

is. Met de verschuiving in de tijd die Haarlem nu aanbrengt blijft 

voldaan worden aan dit uitgangspunt. De betrokken 

portefeuillehouders van de andere deelnemende gemeenten zijn 

hiervan op de hoogte gesteld. 

20 CM D6601 30 Is het nadeel voor de begroting a.g.v. Berap 2012-2 3,5M 

zoals gemeld op blz. 30 of 3,6 M zoals gemeld in tabel op 

blz. 28? 

Op basis van de informatie medio september hebben wij een 

inschatting gemaakt van het nadeel dat in de bestuursrapportage zou 

worden vermeld: € 3,6 mln. in 2013 en € 3,5 mln. structureel vanaf 

2014. 
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21 BS D6602 30 In 2010 heeft de raad ingestemd met het tijdelijk ophogen 

van de bijdrage aan de VRK. De verhoging van de bijdrage 

zou door de bezuinigingen in het kader van de "menukaarten" 

weer weggewerkt worden. Hoe kan het dat enerzijds het 

bestuur van de VRK rapporteert dat de bezuinigingen vanuit 

de menukaarten zijn goed zijn afgerond en dat het jaar 2012 

met een batig saldo wordt afgesloten terwijl aan de andere 

kant nog steeds een extra structurele bijdrage van 870k wordt 

gevraagd?  

Eerder is geconstateerd dat bij de VRK  te weinig middelen waren 

geraamd om de bedrijfsvoering naar behoren te kunnen 

ondersteunen. De gemeenteraden van de tien deelnemende 

gemeenten hebben toen besloten om dit bedrag alsnog bij te plussen. 

Negen gemeenteraden hebben dit bedrag direct structureel 

beschikbaar gesteld. De raad van Haarlem heeft dit niet gedaan en 

heeft bepaald dat het bedrag eenmalig beschikbaar zou komen in 

afwachting van de vraag of de bedrijfsvoering daadwerkelijk op 

orde zou komen. In de bijeenkomst van de raad op 25 november 

2010 is amendement 17.1 aangenomen waarin staat dat: ‘op dit 

moment er onvoldoende redenen en waarborgen zijn om in te 

stemmen met een structurele verhoging van de gemeentelijke 

bijdrage aan de VRK’.  Inmiddels is de bedrijfsvoering op orde. Dat 

is gerapporteerd door Ernst en Young en deze rapportage is samen 

met de jaarrekening 2011 aan de gemeenteraad van Haarlem 

toegezonden en ter kennisneming aangeboden op 7 juni 2012. De 

Bestuursrapportage 2012 Haarlem is het formele moment om de 

incidentele verhoging om te zetten in een structurele verhoging. In 

een aanvullende brief die de raad voor de begrotingsbehandeling zal 

ontvangen, gaat de portefeuillehouder nader in op bovenstaande. 

   

Tenslotte is in 2012 inderdaad sprake van een batig saldo. Dit heeft 

te maken met het uitstellen van investeringen in 2012. Ook is met de 

gemeenten afgesproken dat in 2012 geen indexatie wordt toegepast 

op de jaarlijkse bijdrage aan de VRK. 

22 BS D6603 30 Waarop is de indexatie van de bijdrage aan de VRK -

gebaseerd terwijl de wens van de raad is om te bezuinigen op 

verbonden partijen? Wanneer is voor het eerst een 

bezuiniging op de bijdrage aan de VRK mogelijk? 

De indexatie is gebaseerd op de bestuursafspraken die daarover 

gemaakt zijn bij de oprichting van de VRK en de verwerking 

daarvan in de goedgekeurde begrotingen van de VRK. De VRK 

heeft in 2011 een proces ingezet waarbij aan de deelnemende 

gemeenten in de vorm van menukaarten een aantal 

bezuinigingsopties is voorgelegd.  Besluitvorming in de 

gemeenteraad van Haarlem en later in het AB van de VRK hebben 

op die wijze een pakket aan bezuinigingen opgeleverd dat in 2013 in 

totaal € 2,9 mln. aan besparingen oplevert, in 2014 en 2015 

verhoogd met twee keer € 0,6 mln. Met deze bezuinigingen hebben 

de raden van de deelnemende gemeenten nagenoeg alle taken en 

activiteiten die uitgaan boven het wettelijke minimum geschrapt. De 

bezuinigingen bij de VRK kunnen worden ingezet om de 

taakstelling die de gemeente heeft ingeboekt te realiseren. De 
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taakstelling start in 2012 met een bedrag van € 304.000 en loopt 

daarna elk jaar op.  

 

De VRK bezuinigt in de eerste jaren meer dan door de gemeente 

Haarlem gevraagd. Daardoor is er voor Haarlem  als het ware wat 

geld over. Dit geld is door de raad ingezet om de vrijwilligerspost 

Oost overeind te houden. Op de langere termijn (2018) bezuinigt de 

VRK ongeveer 10%. Dit is het maximum dat door de deelnemende 

gemeenten is vastgesteld. Daarmee wordt dus niet de Haarlemse 

ambitie gehaald om nog veel meer te bezuinigen. Er kan nog meer 

worden bezuinigd maar daarmee komen we in de rode menu’s ofwel 

we zakken onder het wettelijk verplichte takenpakket. 

23 CM/ BS D6604 36 Komt het college met een voorstel voor de invulling van de 

resterende taakstellingen direct na afronding van de 

kerntakendiscussie? 

Bij de Kadernota 2013 doen wij u voorstellen voor invulling van de 

per saldo resterende taakstellingen. 

24 CM D6605 38 Hoe wordt de toename van de exploitatiebegroting door de 

leasing van de voertuigen gecompenseerd? En met welk 

bedrag? 

De exploitatiebegroting zal toenemen als gevolg van leasing. Deze 

toename zal gecompenseerd worden door de afname van 

kapitaallasten. Afhankelijk van het aantal voertuigen dat geleased 

wordt, zal het bedrag variëren. De leasekosten zullen de 

kapitaallasten niet overschrijden en per saldo zal er geen nadeel 

ontstaan. 

25 CM D6606 40 Worden de reserves van kapitaallasten VMBO & SHO & 

cultuur ingezet voor het versneld afschrijven van 

bijbehorende relevante investeringen? Met andere woorden 

in de toekomst komen we niets tekort voor dekking van die 

kapitaallasten? Graag verduidelijking. 

 Het inzetten van de kapitaallastenreserves voor extra afschrijving is 

een administratieve handeling die geen effecten op de uitvoering van 

het voorgenomen beleid. De reserves worden ingezet voor het 

afschrijven van investeringen maatschappelijk nut. Dit betreft in de 

meeste gevallen investeringen in de openbare ruimte. Door het 

aanwenden van de kapitaallastenreserves voor versneld afschrijven 

nemen de kapitaallasten in de toekomst af. Er ontstaat geen tekort 

voor de dekking van de kapitaallasten. Ook heeft het inzetten van de 

reserves geen effect op de voorgenomen investeringen t.b.v. de 

beleidsvelden onderwijs, cultuur en sport. 

26 EC D6607 18 + 53 De gemeente zet in gebiedsvisies nieuwe vormen van …. 

Gaat de gemeente door met het inzetten van het instrument 

gebiedsvisies? 

Het instrument gebiedsvisies heeft zeker zijn meerwaarde als 

participatie instrument bewezen. De huidige marktontwikkelingen 

zorgen ervoor dat wij, naast de ontwikkeling van de structuurvisie 

openbare ruimte, komend jaar uiterst terughoudend zullen zijn met 

de inzet van dit instrument. . 

27 BS D6608 58 Wie of welke afdeling gaat het toezicht uitvoeren in het kader 

van de Drank- en Horecawet? Komt er een PvA? Welke 

kosten zijn daaraan verbonden? 

Op dit moment wordt ambtelijk aan een concreet PvA gewerkt waar 

alle relevante partijen als de politie, VVH/VHR, VVH/HOO en 

VVH/HBO betrokken zijn. In het door het college vast te stellen 
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actieprogramma veiligheid en handhaving 2013 krijgt deze nieuwe 

handhavingstaak een plek. Vooralsnog wordt getracht het toezicht 

op de Drank- en horecawet uit bestaande budget te doen. 

 

28 BS D6609 61  De gemeente geeft de VRK opdracht risicocommunicatie te 

verzorgen.  

Is de VRK voldoende toegerust voor risicocommunicatie op 

digitaal vlak (social media etc.) ? 

Na inwerkingtreding van de Wet Veiligheidsregio’s per 1 oktober 

2010 is het bestuur van de veiligheidsregio verantwoordelijk voor 

risicocommunicatie. Naast dat gebruik van social media vooral van 

belang is bij crisiscommunicatie (verantwoordelijkheid van de 

gemeente) wordt de inzet van sociale media ook verder ontwikkeld 

met risicocommunicatie. 

29 CM D6610 177 In 2010 heeft de gemeente voor het laatst gerapporteerd over 

de solvabiliteit. Graag een tabel voor 2011/2012/2013 

De solvabiliteit (eigen vermogen ÷ balanstotaal) is een kengetal dat 

volgt uit de balans van de jaarrekening van de gemeente. Voor 2012 

en 2013 kan hierover dus pas in de betreffende jaarrekeningen 

worden gerapporteerd. 

30 JH D6611 186 Is het college voornemens de papieren Stadskrant op te 

heffen? 

Het is verplicht om meldingen en mededelingen van het bestuur  in 

een door de raad aangewezen schriftelijk medium te publiceren. De 

stadskrant is dit medium. Einde 2013 kan gebruik gemaakt worden 

van een gemeenschappelijke digitale voorziening van de VNG voor 

dit soort publicaties. Daarmee ontstaat tevens de mogelijkheid om de 

communicatie meer gebiedsgericht in te richten en de stadskrant in 

zijn huidige vorm te laten vervallen. Voor alle duidelijkheid, het 

betreft hier de ca. 5 gemeentepagina's op de achterzijde van de 

Haarlemmer. Niet de Haarlemmer zelf. 

31 RD D6612 20 Bereikbaarheid: de SOR is hier niet genoemd, speelt die niet 

een rol hierin? Welke rol is dat? 

Inspraak op de Structuurvisie wordt in november 2012 gestart. Na 

verwerking van de inspraak wordt vaststelling in 2013 verwacht. Na 

vaststelling zal de SOR vanzelfsprekend een rol van betekenis 

spelen in het bereikbaarheidsbeleid.  

32 JN D6613 87 Meer doorstroming op de woningmarkt: welke concrete 

maatregelen heeft de gemeente hiervoor opgesteld? 

Deze informatie is u verstrekt bij brief van wethouder Nieuwenburg, 

31 augustus 2011 (STZ/WWGZ/2011/238456). 

33 EC D6614 88 Afspraken binnen MRA: m.b.t. nieuwe woningen in de 

MRA: hoe ziet de woningbouwopgave er voor de gemeente 

Haarlem uit? 

Uit de verstedelijkingsafspraken MRA 2010-2020 (april 2009) is 

voor de regio Zuid-Kennemerland/ IJmond een toevoeging van  

netto 7.800 woningen verwoord. Dit is niet uitgesplitst naar de  

gemeente Haarlem. In het Regionaal Actieprogramma Wonen  

2012-2015 is aangegeven dat Haarlem zich gaat inspannen om  

2.900 woningen te gaan bouwen. Dit is in de woonvisie  

Haarlem verder vastgelegd en nader uitgewerkt. 

 

Verder is op basis van de Intergemeentelijke Structuurscan een  
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QuickScan verstedelijking MRA 2040 gemaakt.  

Daaruit komt naar voren dat er een plancapaciteit van 10.000 

woningen in Haarlem aanwezig is.  

ABF-Research heeft een nieuwe woningbouwprognose opgesteld in 

2010 waaruit blijkt dat in de MRA in 2040 een verdubbeling  

van de woningbehoefte zal zijn, van 150.000 naar 300.000, een  

doorvertaling naar regio’s en gemeenten is tot op heden niet  

bekend. 

34 RD D6615 108 Context en achtergronden… op sommige momenten en 

locaties is de verkeersdoorstroming matig: zijn die momenten 

en plaatsen te specificeren? 

Het betreft sommige invalswegen en delen van de parkeerring, zoals 

de Oudeweg en de Bolwerkenroute. Daar is de doorstroming tijdens 

spitsmomenten en stranddagen matig te noemen.  

35 CM D6616 146/147/1

50 

Opbrengsten reclamebelasting en BIZ heffing: zitten die 

binnen de begroting of worden die na aftrek kosten 

uitgekeerd aan Ondernemersfonds en BIZ? 

Bruto opbrengsten reclamebelasting en BIZ heffing en de kosten 

zijn verantwoord binnen de begroting in programmalijn 10. Netto 

opbrengsten reclamebelasting (dus na aftrek van reclameprecario 

opbrengsten en BIZ heffing) worden als subsidie uitgekeerd en 

verantwoord binnen de begroting in programmalijn 6. De 

ondernemersfondsen zijn dus een voor de gemeente budgettair 

neutrale operatie. 

36 CM D6617 26 "Voorstel netwerken van nutsbedrijven vrijstellen van 

precario." Is aan te geven (of een indicatie te geven) van wat 

het financiële risico is voor Haarlem?  

Ja, dit betreft een opbrengst van afgerond  € 4,8 miljoen.  Indien de 

vrijstelling in de wet wordt opgenomen, vervalt deze bate op 

termijn. Bij het voorstel is aangegeven dat er dan een afbouwende 

compensatieregeling komt.  Niet bekend is hoe deze dan vorm wordt 

gegeven. 

37 CM D6618 27 "Nog geen rekening gehouden met inschatting van 

aanvullende rijksbezuinigingen (14 mld. en 4 mln. voor 

Haarlem)". Zit deze 4 mln. al in de verwachting 2 x 8 mln. 

extra of komt het daarbovenop? Ofwel, zo niet, dan hebben 

we o.b.v. deze verwachting in 2013 ruim 6 mln. tekort (10+4-

8) en in 2014 2 mln. (2+4-8)? 

Deze verwachtingen zijn nog niet in de cijfers verwerkt. 

De jaarschijf 2013 sluit op 0, echter met een onttrekking aan de 

Algemene Reserve van ruim € 2 miljoen. Als er een nadeel van € 4 

miljoen optreedt, wordt het tekort in 2013  inderdaad  € 6 miljoen.  

De jaarschijf 2014 sluit € 2 miljoen positief, inclusief de 

terugstorting van de onttrekking in 2013 van ruim € 2 miljoen. 

Als deze terugstorting in stand blijft (en niet wordt aangepast aan 

hogere tekort in 2013) ontstaat voor 2014 inderdaad een tekort van € 

2 miljoen.  

In 2013 zouden we dan inderdaad € 6 miljoen tekort hebben (incl. € 

8 miljoen bezuinigingen) en in 2014 € 2 miljoen.  

38 CM D6619 30 Waarom is de verwachting dat we "met name voor de jaren 

na 2013" rekening moeten houden met aanvullende 

rijksbezuinigingen van minimaal 4 miljoen? Waarom niet 

ook al (deels) in 2013?   

Die verwachting is gebaseerd op het feit dat de Rijksbegroting voor 

2013 reeds is opgesteld en aanpassingen in een bestaande begroting 

kunnen vaak (gelet op o.m. noodzakelijke wetswijzigingen) minder 

snel gerealiseerd worden. De woorden ”Met name na 2013” sluiten 
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echter niet uit dat Haarlem ook in 2013 nog geconfronteerd wordt 

met rijksbezuinigingen. 

39 CM D6620 31 Aangegeven staat dat er voor 2013 2,4 uit de algemene 

reserve wordt onttrokken om de begroting 2013 sluitend te 

krijgen. Deze wordt in 2014 weer teruggestort. Wat als 2014 

met een tekort afsluit? Hoe wordt het bedrag dan 

teruggestort?  

Als 2014 met een tekort wordt afgesloten dat groter is dan de 

geraamde storting van € 2,4 miljoen in 2014, wordt de algemene 

reserve niet aangezuiverd. Er is dan nadere bestuurlijke afweging 

noodzakelijk of het beleid voor de komende jaren zo vorm wordt 

geven dat in latere jaren alsnog wordt gestort in de algemene 

reserve. 

40 CM D6621 34 In de tekst staat dat de taakstelling per cluster overeind blijft. 

In de tweede tabel op pag. 34 is het extra voordeel op cluster 

efficiency wel meegerekend (cf. eerste tabel op pag. 35, in de 

13 zit het extra voordeel op cluster efficiency). Klopt dat? Zo 

ja, hoe verhoudt dat zich tot elkaar?  

Met de tekst dat de taakstelling per cluster overeind blijft, wordt 

bedoeld dat binnen elk cluster bezuinigingen worden uitgewerkt met 

een omvang van de vastgestelde taakstelling. Gedurende de jaren 

2012-2018 treden er voor- of nadelen op. Die worden zichtbaar in de 

laatste regel van de eerste tabel: in de cluster efficiency wordt meer 

gerealiseerd dan was opgelegd. Dit voordeel komt ten gunste van de 

financiële meerjarenraming.  

 

In de tweede tabel op bladzijde 34 wordt aangegeven voor welk 

bedrag er bezuinigingsvoorstellen moeten worden gevonden. De 

tabel op bladzijde 35 benoemt de nieuwe bezuinigingsvoorstellen.  

 

In de tweede tabel op bladzijde 34 is dit voordeel inderdaad 

meegerekend, maar niet in de tabel op bladzijde 35. In de 13 zit 

inderdaad het extra voordeel binnen de cluster efficiency 

41 CM D6622 35 Het overzicht van maatregelen op pag. 35 betreft de 2 x 8 

mln. èn de restant taakstellingen vanuit de 35 mln. Klopt dat? 

In hoeverre is dan de realisatie per cluster van 35 mln. nog te 

herleiden? 

Dit klopt. Op bladzijde 33 is aangegeven welke taakstellingen uit de 

€ 35 miljoen nog moeten worden ingevuld. Het leeuwendeel van de 

restanttaakstellingen uit de € 35 miljoen geldt na 2014. Een groot 

deel van de bezuinigingsvoorstellen is structureel. De opbrengst van 

de voorstellen wordt gebruikt om de 2x € 8 miljoen in te vullen én 

om de taakstellingen uit de € 35 miljoen op te vangen. 

42 CM D6623 37 De tabel op pag. 37 geeft aan wat nog ingevuld dient te 

worden per cluster vanuit de taakstelling van 35 mln. Maar is 

dat wel correct? Is dit niet het bedrag totaal te bezuinigen 

bedrag (2e tabel pag. 34) minus totaal 

bezuinigingsmaatregelen (tabel pag. 35)? Daar zit toch ook 

de 8 mln. in? En daar zit toch ook een compensatie van 

clusters in?  

Het saldo van deze tabellen geeft inderdaad de opbrengst van de 

bezuinigingsvoorstellen aan. De door u bedoelde vergelijking is 

gedaan in de bovenste tabel van bladzijde 36.  

 

Voor het tweede deel van de vraag: zie laatste alinea van het 

antwoord op vraag 14. 
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43 CM D6624 37 Graag een verduidelijking hoe van tabel pag. 33 tot tabel pag. 

37 wordt gekomen. Welke maatregelen zijn per cluster 

genomen? Daarbij binnen het cluster subsidies graag 

verbonden partijen apart inzichtelijk maken. 

 

Tabel bladzijde 33 geeft aan welke taakstellingen uit de € 35 miljoen 

nog moeten worden ingevuld (bron: Kadernota 2012).  

Bovenste tabel bladzijde 34 geeft aan welke voor- en nadelen zich 

voordoen bij de realisatie van de €35 miljoen (nieuwe informatie). 

Deze voor- en nadelen betekenen dat het te bezuinigen bedrag 

respectievelijk lager of hoger worden. Dat effect is benoemd in de 

tweede tabel op bladzijde 34. 

In de tabel op bladzijde 35 is een lijst met nieuw 

bezuinigingsvoorstellen opgenomen. 

De eerste tabel op bladzijde 36 confronteert de voorgestelde 

maatregelen met het te bezuinigen bedrag.  

In sommige clusters wordt meer bespaard dan de taakstelling. 

Omdat afgesproken is dat de clusterverdeling wordt aangehouden is 

de meerrealisatie opgenomen als voordeel in de financiële 

meerjarenraming. Dit effect blijkt uit de tabel onderaan bladzijde 36.  

De tabel bovenaan bladzijde 37 geeft aan welke taakstellingen uit de 

€ 35 miljoen blijven staan als nog in te vullen.  

 

Op bladzijde 35 is aangegeven hoe de voorstellen aan de bestaande 

clusters worden toegerekend. Een voorbeeld voor de werkwijze: 

blijkens de tabel op bladzijde 33 moet er in de cluster 

subsidies/verbonden partijen in 2013 nog  € 23.000 worden 

ingevuld. Dat gebeurt middels het voorstel verlagen subsidie 

woonservice Kennemerland (zie tabel en tekst op bladzijde 35). De 

opbrengst van dit voorstel bedraagt in 2013 € 84.000. Voor zover de 

opbrengst de taakstelling te boven gaat (€ 84.000 -/- € 23.000) wordt 

dit als meerrealisatie aangemerkt en dus niet ingezet om de 

bezuinigingen in de andere clusters in te vullen. Als dat zou 

gebeuren, wordt immers het uitgangspunt losgelaten dat de 

bezuinigingen evenwichtig over de clusters worden verdeeld.  

 

In het laatste deel van de vraag wordt specifiek gevraagd naar de 

besparing binnen de cluster subsidies/verbonden partijen. Er worden 

bij deze Programmabegroting geen aanvullende 

bezuinigingsvoorstellen gedaan betreffende verbonden partijen. 

44 CM D6625 152 Hoe verhoudt het feit dat de riolering langer meegaat (pag. 

164) zich tot de verhoging van 13% van de rioolheffing? 

De afschrijvingstermijn van de riolering is 40 jaar. In de praktijk 

wordt riolering al veel later vervangen dan na afloop van die periode 

van 40 jaar. Op de geplande investeringen heeft dit weinig invloed. 



Nr. Ph. .1 Fractie en 

nr.2 

Blz. 
3 

Vraag 
 

Antwoord 

 

Raadsvragen Programmabegroting 2013-2017 13 

45 RD D6626 17/122/16

5 

over budgetten beheer en onderhoud staan op diverse plekken 

in de begroting passages met een verschillende lading. Vrij 

vertaald staat op pagina 17: we gaan onze doelen halen. op 

pagina 122 staat vervolgens: het budget is acceptabel voor 

het huidige niveau en op pagina 165 beschrijft u: de middelen 

zijn niet toereikend om beleid uit te voeren. Graag een 

eenduidig antwoord op de vraag of de budgetten voor beheer 

en onderhoud voldoende zijn om de achterstanden in te lopen 

en de stad te onderhouden op het niveau zoals besloten. 

Er is geen sprake van tegenstrijdigheid. De boodschap is dat we met 

achterstallig onderhoud op de goede weg zijn, dat we volgens 

verwachting het niveau van ca. 35 miljoen achterstallig onderhoud 

gaan halen. De tekst van blz. 165 die wordt aangehaald gaat niet 

zozeer over het onderhoud alswel over nieuw beleid, m.a.w. over 

verfraaiing. Van verfraaiing is in dit stuk en ook in de Visie en 

Strategie beheer en onderhoud steeds gezegd dat dit niet mogelijk is 

van middelen uit het onderhoudsbudget. Daarvoor moeten andere 

middelen worden vrijgemaakt. 

46 RD D6627 163 er wordt gesproken over 20% oevervoorzieningen op C en D 

niveau n dan vooral beschoeiingen. Welke andere zware 

constructies zijn er nog op C en D niveau, en hoeveel meter 

is dat nog?  

Er zijn inderdaad nog zogenaamde zware oeverconstructies die in C 

of D conditie zijn. De lengte betreft 7,2 km. Hiervan is reeds 2,4 km 

geprogrammeerd, waaronder de genoemde Leidsevaart en Nieuwe 

Gracht. 

47 RD D6628 167 Hier wordt gesproken over bevroren beleidsambities op het 

gebied van groen. dank voor het heldere overzicht. wij willen 

ook graag deze lijstjes zien voor de andere aspecten van de 

openbare ruimte.  

Bij de domeinen groen, straatmeubilair en speelvoorzieningen is 

evenals bij het domein openbare verlichting, een lijst opgenomen 

met het domein samenhangend beleid. Er is hier gekozen voor deze 

ordening omdat opsomming in de tekst erg onoverzichtelijk zou 

worden.  

Bij de andere domeinen is het vigerende beleid genoemd in de tekst.  

De kern van de aanpak van ons onderhoud is voor alle domeinen 

hetzelfde, namelijk dat er binnen de budgetten geen ruimte is voor 

verfraaiing. Dat is met name voor de bovengenoemde domeinen 

wezenlijk anders dan voorheen. 

48 JN D6629 156 Waarom wordt bij de verbonden partijen Spaarnelanden wel 

genoemd, maar SRO niet? 

SRO is per ongeluk niet vermeld in het overzicht op bladzijde 156. 

49 EC D6630 155/156 Waarom is de daling van de vastgoedprijzen niet genoemd 

als projectrisico? 

Wanneer een daling van vastgoedprijzen wordt verwacht, wordt dit 

op projectbasis voor zover mogelijk meegenomen in de ramingen. 

Voor wat betreft risico’s worden deze ook per project ingeschat en 

worden opgenomen in de projectrisico’s. 

50 RD GLH01 19 In de tabel staat dat n.t.b. bekend wordt in hoeverre sprake 

is van vermeden en bespaarde CO2 uitstoot. Wanneer is 

deze indicator bekend? 

De CO2-monitor over 2011 komt omstreeks november dit jaar uit, 

daarin staan ook de gegevens omtrent vermeden CO2-uitstoot. 

51 RD GLH02 29 Bij e staat dat deze indexatie niet goed in de kaderstelling 

was opgenomen. Waar ligt dat aan? 

De kosten worden geraamd als aanbesteding derden richting 

Spaarnelanden, zijnde onderdeel van gemeentelijke budgetten. De 

gemeentelijke budgetten zijn voor 2013 niet geïndexeerd. Volgens 

de dienstverleningsovereenkomst die met Spaarnelanden is 

gesloten worden de kosten jaarlijks wel geïndexeerd. Hierdoor is 

een te laag aanbestedingsbudget in de kaderstelling opgenomen. 
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Deze systematiek wijkt af van andere verbonden partijen, waarbij 

de bijdrage wordt geïndexeerd met een vast percentage als 

vastgelegd in de Kadernota 2012. 

52 JN GLH03 29  Bij f wordt gesproken over de correctie van 3 ton. Kunnen 

jullie concreter uiteenzetten? (welke regels zijn  niet 

toegepast waardoor korting is ontstaan)? 

Vanaf 1 juli 2012 is de matchingsunit van de hoofdafdeling 

Sociale Zaken en Werkgelegenheid opgeheven. Dit leidt tot 

structureel lagere ambtelijke kosten op het participatiebudget. De 

correctie van afgerond € 300.000 is toegepast omdat dit structurele 

voordeel niet vrij beschikbaar is voor de gemeente, maar ingezet 

moet worden voor re-integratie activiteiten. Wanneer dit niet wordt 

ingezet voor re-integratie activiteiten dan moet dit worden 

terugbetaald aan het rijk. Het participatiebudget is namelijk een 

uitkering met een specifiek doel, namelijk bestemd voor re-

integratie activiteiten. 

53 CM 

BS 

GLH04 29 Nav opmerking bij g: dus in 2014 komt de formatie wel in 

overeenstemming met de lagere baten? 

Niet elke taakvermindering, formatiereductie of lagere baten kan 

direct vertaald worden in lagere kosten van de overhead 

(personeel, ict, huisvesting e.d.). In 2013 vindt hiervan een 

herijking plaats die vertaald wordt in de begroting 2014. Deze 

herijking vindt tweejaarlijks plaats en hiervoor is al een 

taakstelling ingerekend. Het antwoord is dus ja. 

54 EC GLH05 30 Lagere huurbaten vastgoedbeheer. Hoe kan het dat de 

tekorten (lagere inkomsten) in eerdere jaren niet eerder 

zichtbaar waren? 

Binnen Vastgoed wordt en is hard gewerkt om de basisgegevens 

op orde te krijgen en dit is een gevolg van  het verbeterplan 

vastgoed.  

55 B&W GLH06 30 We creëren een buffer voor oa tegenvallers en risico's 

waarvan de omvang en kans van optreden in 2014 ongewis 

zijn. Welke tegenvallers en risico's zijn dit en wanneer is er 

meer zicht op aard, omvang en kans van optreden? 

Deze worden op pagina 30 genoemd. Aanvullende 

rijksbezuinigingen om het begrotingstekort van het Rijk terug te 

dringen, decentralisatie van rijkstaken met kortingen en risico’s 

(zoals de AWBZ en de Wet Werken Naar Vermogen), die zijn 

aangehouden in verband met de val van het kabinet en risico’s 

binnen het domein van de gemeente. Na de formatie en de 

uitwerking van het nieuwe regeerakkoord, komt er naar 

verwachting meer zicht op de consequenties voor Haarlem. 

56 RD GLH07 34 Digitaal parkeren invoeren: besparing tot 150.000 komt niet 

tot stand. Betekent dit dat tot en met 2018 met 2 systemen 

wordt gewerkt? 

 Het streven van het college is om vanuit de gedachten van 

kostenbesparing zoveel mogelijk van haar producten te 

digitaliseren. Het college is voornemens om de resultaten van de 

evaluatie digitale bezoekersparkeervergunning eerst met de 

commissie beheer te bespreken. De daaruit verkregen inzichten 

zijn bepalend of het college voor 2013 het huidige beleid voortzet 

of het gebruik van de digitale bezoekersparkeervergunning 

verdergaand zal stimuleren. Het college heeft vooralsnog niet het 

voornemen om in deze collegeperiode de digitale 



Nr. Ph. .1 Fractie en 

nr.2 

Blz. 
3 

Vraag 
 

Antwoord 

 

Raadsvragen Programmabegroting 2013-2017 15 

bezoekersparkeervergunning dwingend op te leggen aan de 

gebruikers. Daarmee blijven de twee systemen tot nader order in 

de lucht.  

57 B&W GLH08 38 Beheerplannen: wanneer zijn deze plannen gereed en 

hebben wij het overzicht? 

SRO is bezig met een beheerplan Buitensport 2013-2024. 

Afronding wordt verwacht in oktober/november. 

De meerjarenonderhoudsplannen vastgoed worden in het vierde 

kwartaal vastgesteld. 

ICT-plan wordt voor de kadernota 2013 opgeleverd. 

58 CM GLH09 40 Kunt u een toelichting geven op de laatste tabel op deze 

pagina? (budgettair effect inzetten reserves kapitaallasten) 

Het inzetten van de kapitaallastenreserves heeft voor de jaren 2013 

en 2014 een positief effect op het begrotingssaldo. Voor de jaren 

na 2014 is er t.o.v. de voorgaande begroting een negatief effect. 

Dit heeft te maken met het feit dat er in de toekomst nog stortingen 

in de kapitaallastenreserves voorzien zijn. Vanuit het 

voorzichtigheidsprincipe (zeker in tijden waarin 

verkoopopbrengsten moeilijk gerealiseerd worden) is het niet 

wenselijk om nog niet gerealiseerde baten als dekking in te zetten. 

Het negatief effect voor de jaren 2014 en latere jaren zou 

overigens ook optreden wanneer de kapitaallastenreserves niet 

zouden worden ingezet voor extra afschrijving. 

59 CM GLH10 140 Welke criteria gelden voor de stempel ‘gunstig’ ‘neutraal’ 

en ‘ongunstig’? Bij aantal indicatoren is dat uitgelegd 

(beschikbare weerstandscapaciteit, schuldpositie, 

beoordeling provincie) , maar niet bij de andere indicatoren  

In toekomstige begrotingen en jaarstukken zullen we dit 

expliciteren. 

Lokale woonlasten ongunstig, omdat de woonlasten Haarlem 

boven het landelijk gemiddelde liggen van de grote gemeenten en 

een verdere stijging wordt beperkt door het vastgelegde beleid 

(coalitieakkoord) 

Onderhoud ongunstig, omdat er nog steeds sprake is van 

achterstallig onderhoud; 

Renterisiconorm gunstig omdat de risico’s van herfinanciering zijn 

gespreid en de norm voor herfinanciering niet wordt overschreden 

Grondexploitaties. Hiervoor zijn 3 redenen genoemd waarom de 

indicator ongunstig is. 

Meerjarenbegroting is positief beoordeeld vanwege het sluitend 

meerjarenperspectief. Hierbij gelden wel de kanttekeningen dat de 

jaarschijf 2015 nog niet sluitend is en dar de ingeschatte 

aanvullende rijksbezuinigingen nog niet in de meerjarenraming 

zijn verwerkt. 

60 BS HP01 213 bezuiniging op digitaal parkeren niet gerealiseerd. Dit was 

door Haarlem Plus ook aangegeven. Als redenen het niet 

rendabel zijn van de scanauto is juist maar is voornamelijk  

Het scanteam is inmiddels actief in alle wijken, dus ook het 

Centrum. Daar waar de auto om welke reden dan ook niet kan 

scannen, wordt door de handhavers gecontroleerd. Het scanteam 
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toe te schrijven aan het feit dat in de straten waar 

parkeervignetten zijn ook met parkeermeters wordt gewerkt 

en bovendien zijn vele straten in de binnenstad te nauw 

voor de scanauto. Waarom worden deze redenen niet 

aangegeven ?  

kan nog effectiever werken als alle producten digitaal worden 

gemaakt. 

61 BS HP02 213 Waarom wordt er in 2014 wordt nogmaals 500.000 

geïnvesteerd.? 

Het betreft een geplande vervangingsinvestering inzake het 

parkeervergunningensysteem. Vervanging was gepland in 2012 en 

wordt door de bezuinigingen doorgeschoven naar 2014. De 

exploitatielasten starten vanaf 2015. 

62 RD HP03  parkeergarages zouden per minuut afgerekend worden 

(aangenomen motie!!) echter het college gaat gewoon door 

met oude methode en past oude systemen (erg ruim!!)  aan 

vanwege BTW verhoging ; iets wat ook weer geld kost.  

Waarom wordt de motie niet uitgevoerd ? 

De motie kan nu niet uitgevoerd worden omdat de huidige 

betaalautomaten in de garages niet kunnen afrekenen per minuut. 

De rekenmogelijkheid is er niet én de apparatuur kan niet passend 

wisselgeld geven voor het afrekenen per minuut. In het vierde 

kwartaal van dit jaar wordt een nota, over de vervanging van de 

betaalautomaten in de garages, gezonden aan de commissie 

beheer. De mogelijkheid tot afrekenen per minuut is een eis bij de 

vervanging. 

63 JH HP04 69 Met de grote financiële  besparingen die onder naam van 

zelfredzaamheid worden doorgevoerd is het 

ongeloofwaardig te verwachten dan gebruikers 

tevredenheid zal toenemen zoals op pg 69 wordt gesteld 

De prognose voor 2013 ligt in het algemeen in lijn met het 

gemiddelde van de jaren er voor. Het is de ambitie van het college 

om de tevredenheid over de onderdelen die getoetst worden in het 

jaarlijkse tevredenheidsonderzoek op de prestatie indicatoren die 

genoemd worden op bladzijde 69, naar dit niveau toe te brengen. 

Juist wanneer in de toekomst een groter beroep op 

zelfredzaamheid gedaan wordt. 

64 JN HP05 75 Bij Jeugd (pag 75) wordt niet gerept van de ideeën die 

Haarlem plus in een initiatiefvoorstel heeft voorgesteld en 

die toen door het college werd afgedaan met – “daar zijn 

wel al mee bezig” – waar blijkt dat uit, de begroting lezende 

?? 

In 2012 heeft het college besloten de inzet van 

combinatiefunctionarissen Sport en Cultuur voor de uitvoering van 

Naschoolse activiteiten in het kader van de Brede School (School-

in-de-Wijk) uit te breiden, waardoor jongeren meer mogelijkheden 

hebben voor de invulling van hun vrije tijd.  

65 JN HP06 213 navrant is te lezen dat de gemeente zorgt voor goed 

onderhouden onderwijshuisvesting evenwichtig verspreid 

in de stad  terwijl net Teyler is gesloten en er in schalkwijk 

dus van hoog onderwijs verstoken blijft.  In dit kader is de 

geplande investering van 2,33 miljoen voor SHO lokaal 

bewegingsonderzoek Teyler uiterst vreemd. Graag 

verklaring  

Het bedrag ten behoeve van het Teyler is middels de vaststelling 

van het SHO bestemd voor Algemeen Vormend onderwijs 

Schalkwijk. 

66 JN HP07 103 Minimabeleid was in 2011 nog 2,9 miljoen. Nu op 

begroting 1,3 miljoen.  Meer dan gehalveerd dus. Willen 

wij ons positioneren als een der a sociaalste gemeentes van 

Uit de aan u voorgelegde nota minimabeleid Samen voor elkaar: 

groeien naar financiële zelfredzaamheid (2012/ 338471) 

kunt u constateren dat er geen sprake is van vermindering van 
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Nederland ? 

De kop op pag 103 zou ipv Wat gaan we ervoor doen in 

2013?  beter kunnen luiden: Wat gaan we allemaal 

verminderen in 2013 ? 

budgetten ten behoeve van het minimabeleid. 

67  HP08  111                            Bij 8.2 missen wij het verbeteren van wandelpaden en 

stoepen. Immers als je autogebruik afremt moet je ook 

(deels)  meer wandelaars verwachten en daar moet je ook 

voor goede infrastructuur zorgen 

Dit is geen technische vraag. 

68 RD HP09  wordt de fietssnelweg nog steeds bekostigd door provincie 

? Zo nee komt het dan voor onze rekening en waar blijkt dat 

dan uit? 

Het gemeentelijke deel van de financiering van de fietssnelweg is 

opgenomen in het IP 2012 – 2017. Dekking komt uit subsidie van 

de provincie. De provincie treedt alleen op als 

intermediair/toezichthouder van besteding van de rijkssubsidie. 

69 RD HP10 112 Bij knooppunten OV zou je ook de parkeermogelijkheden 

moeten versterken om mensen meer OV te laten nemen 

(P&R) pag 112 

Dit is geen technische vraag. 

70 RD HP11  Kwaliteit van groenvoorziening is slecht te noemen. 

Moeten er geen betere  eisen gesteld worden op dit gebied 

aan de uitvoering? .  

Dit is geen technische vraag. 

71  HP12 247 Het is uiterst vreemd dat buiten de binnenstad bloembakken 

niet meer geplaatst gaan worden. Haarlem is meer dan een 

binnenstad alleen! Het lijkt erop dat alle inwoners van 

Haarlem vrijwel uitsluitend voor de binnenstad opbrengen. 

Slecht signaal naar de burgers, slecht voor imago – 

trouwens Haarlem was ooit bloemenstad.  

Dit is geen technische vraag. 

72 RD 

CM 

HP13  Ondergronds. Uiterst vreemd is te zien dat rioolrechten veel 

stijgen omdat er vernieuwingen moeten plaatsvinden. 

Jaarlijks wordt er rioolrecht betaald en daar dienen toch 

reserveringen te zijn voor vernieuwingen ?  Je kunt de 

burger toch niet vertellen dat er nooit gereserveerd is ?? 

Overigens stijgen de tarieven in 2013 terwijl de 

kapitaalslasten pas in 2014 worden verwerkt, graag 

verklaring 

Bij de invoering van het GRP2 is destijds aan de raad voorgesteld 

een voorziening te vormen voor toekomstige investeringen en 

daarvoor het tarief ineens fors te verhogen. Daarop heeft op 

verzoek van de raad een second-opinion plaatsgevonden, die 

bevestigde dat de investeringen noodzakelijk waren. De raad heeft 

toen ingestemd met het GRP en de daaruit voortvloeiende 

investeringen, maar heeft tevens besloten niet te reserveren, maar 

de hogere kapitaallasten jaarlijks om de heffing door te berekenen. 

Vanwege de investeringen in de rioleringen stijgen de lasten, 

waardoor ook het tarief verhoogd moet worden. 

73  HP14  Bij grote dalingen in huizenprijzen (nu al op niveau van 10 

jaar geleden) is het niet te verkopen dat de OZB toeneemt. 

De overeenkomst in coalitieakkoord dient echt 

geactualiseerd te worden 

Dit is geen technische vraag. 
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74 JH HP15  Duinwijk hal investeringen zijn niet te vinden ??? Na 

aannemen motie verleden jaar zou je dit toch mogen 

verwachten 

Voor de dekking van de kapitaallasten van de investering in de 

Duinwijkhal is in de begroting een stelpost kapitaallasten 

Duinwijkhal opgenomen. De motie zal dus worden uitgevoerd. De 

investering wordt in de investeringslijst opgenomen nadat een 

concreet investeringsvoorstel is opgesteld. 

75 CM HP16 222 Investeringen gepland van 1 milj p.j. dus 3 milj totaal voor 

ICT vervanging in latere jaren, terwijl bij nieuwe kantoren 

toch alles nieuw wordt geplaatst ?   

Bij Nieuwe kantoren wordt inderdaad de meeste onderdelen in het 

kantoor nieuw geplaatst. Deze plaatsing gebeurt niet gelijktijdig en 

kent meerjarige vervangingscycli naast de inrichting van de 

kantoren zit een groot onderhouds- en investeringsvolume in 

netwerken, gegevensmagazijnen, beveiligingsoplossingen en 

software. Dit zijn structurele lasten die jaarlijks terugkomen. In het 

1e kwartaal van 2013 zal vanuit afdeling IV een meerjaren 

beheerplan ICT worden aangeboden om hier meer inzicht in te 

geven. 

76  HP17 248 Zet starterssubsidie om in kostendekkende rente dragende 

lening en bespaar 325.000 euro 

Dit is geen technische vraag. 

77 BS PvdA01 18 Europa: ‘Haarlem is internationaal georiënteerd [..] en zorgt 

ook voor meer aandacht voor Europa.’ Bij de behandeling 

van de Kadernota heeft u toegezegd de vlag uit te steken 

tijdens Europadag en te kijken naar de mogelijkheden voor 

een uitwisseling met een Noord-Marokkaanse stad. Wat is 

de huidige stand van zaken? 

Eerstkomende Europadag is op 9 mei 2013. Op die dag wordt de 

vlag gehesen. 

De portefeuillehouder zal de commissie Bestuur voorleggen of er 

nog steeds behoefte bestaat aan de herstructurering van de 

vriendschapsbanden, met name het aangaan van banden met een 

Marokkaanse stad. 

78 JN PvdA02 35 Startersleningen: Het college stelt voor in 2013 en 2014 

incidenteel minder te storten voor startersleningen. Wat is 

het gevolg hiervan voor het aantal startersleningen dat in 

deze en daarop volgende jaren kan worden uitgegeven? 

Voor 2013 en 2014 is via het Raadsbesluit Woonvisie een totaal 

budget van 6 ton beschikbaar gesteld uit het totale budget Wonen 

BLS/ISV. Het collegevoorstel is om hieruit € 375.000,- te 

bezuinigen. Dit betekent dat er een totaalbedrag over blijft van € 

225.000,-. Hier kunnen in 2013 en 2014 totaal nog 11 leningen 

voor worden afgegeven. Het revolverend karakter van de regeling 

zal vermoedelijk pas op zijn vroegst vanaf 2015 voor het eerst enig 

effect hebben. Als de leningen worden afgelost, komt er budget 

vrij om op termijn nieuwe leningen te gaan uitgeven. Vanaf 2015 

is er, tot op heden, geen budget gereserveerd. 

79 BS PvdA03 35/245 Sociale veiligheid: Kunt u aangeven wat de bezuinigingen 

op de extra inzet van Halt bij de ouderbetrokkenheid en het 

Streetcornerwork precies inhouden? Welke activiteiten op 

welke locaties worden wegbezuinigd en welke activiteiten 

blijven wel bestaan? 

De reguliere activiteiten van Halt worden nog wel uitgevoerd, 

alleen het zgn. ‘pluspakket’ niet meer. Halt houdt zich in dit 

pluspakket actief bezig met het betrekken van ouders van 

minderjarige overlastgevende jongeren, door ze bv 

opvoedingsondersteuning te geven. In de praktijk zijn dit m.n. de 

ouders van de 12minners in Schalkwijk. Streetcornerwork voert 

haar activiteiten gericht op terugdringen van overlast op straat uit 



Nr. Ph. .1 Fractie en 

nr.2 

Blz. 
3 

Vraag 
 

Antwoord 

 

Raadsvragen Programmabegroting 2013-2017 19 

(en dus niet vanuit een locatie) in heel Haarlem. Onderzocht moet 

worden waar een vermindering van inzet door Streetcornerwork 

het minst ‘pijn’ doet. 

80 JH PvdA04 52-55 Twitter: Per week worden er op Twitter soms wel tientallen 

vragen gesteld aan het gemeentelijke Twitteraccount 

(@gemeentehaarlem). Deze worden niet (zichtbaar) 

beantwoord. Hoe is de beantwoording van vragen via 

sociale media op dit moment geregeld? In hoeverre is het 

college van plan hier verbetering in aan te brengen? 

Het twitteraccount van de gemeente wordt op dit moment nog 

vooral gebruikt om ‘te zenden’. Van de interactiemogelijkheid, als 

extra kanaal naast de telefoon, pc of persoonlijk bezoek, wordt nog 

niet consequent gebruikt gemaakt. De gemeente experimenteert 

met social media, en zal de ervaringen volgend jaar gebruiken voor 

het opstellen van beleid en een eerste opzet voor de 

organisatorische vertaling (webcare). 

81 JH PvdA05 66 Gezonde leefstijl jongeren: U geeft aan dat de focus op 

gezondheid en bewegen ligt op ouderen en jongeren. Bij de 

behandeling van de Voortgangsnotitie Sport bleek dat de 

verhoging van het aantal klokuren voor beweegonderwijs 

van 1,5 naar 2,25 uur op dat moment niet haalbaar was. Op 

welke wijze probeert u dat alsnog te realiseren?  

Door de inzet van combinatiefunctionarissen in het naschoolse 

aanbod, het zwemonderwijs nieuwe stijl, de beweegpas 50+ en de 

inzet van de buurtsportcoaches voor ouderen wordt aan de 

realisering van deze doelstelling gewerkt. 

82 JH PvdA06 67 Welzijn: De gemeente faciliteert bewonersactiviteiten die 

zich richten op ontmoeten, verbinden en meedoen (actief 

zijn) van bewoners door hen te ondersteunen met 

begeleiding, ruimte en kennis. Kunt u een uitsplitsing geven 

waarin duidelijk wordt welke bedragen er uitgegeven 

worden aan huisvesting (beheer, onderhoud en huur) en aan 

activiteiten, begeleiding en kennis binnen het domein 

welzijn?  

Onder ‘Welzijn’ wordt hier verstaan de Stichting DOCK en 

Haarlem Effect. Op basis van de cijfers blijkt dat DOCK ongeveer 

35% van de subsidie moet inzetten voor huisvesting en 65% voor 

inzet op het terrein van ondersteuning en begeleiding. Bij Haarlem 

Effect is dat ongeveer 30% voor huisvesting en 70% voor inzet op 

het terrein van (begeleiding, ondersteuning, kennis).  

De accommodaties die beide organisaties beheren zijn verschillend 

in aantal en omvang. De inkomsten (subsidie) van DOCK dekken 

niet alle huisvestingskosten. Zij moeten zelf in 2013 via externe 

verhuur ruim drie ton genereren om tot een sluitende exploitatie te 

komen.  

De peuterspeelzalen van Haarlem Effect zijn buiten de vergelijking 

gelaten omdat DOCK geen peuterspeelzalen heeft. 

 

83 JH PvdA07 67 Allochtone zelforganisaties: Haarlem streeft ernaar meer 

vrijwilligers uit diverse doelgroepen te bereiken. Krijgen de 

allochtone zelforganisaties hierbij een rol? 

Vanuit het plan van aanpak Versterken van het vrijwilligerswerk 

wordt specifieke aandacht besteed aan het werven en behouden 

van allochtone vrijwilligers, maar er is geen expliciete rol voor 

allochtone zelforganisaties. Verdere uitwerking vindt plaats in de 

praktijkwerkplaats vrijwillige inzet in het kader van Samen voor 

Elkaar.   

 

84 JH PvdA08 68 Prestatiemeting Sociale samenhang en diversiteit: In de 

inleiding van de begroting in de paragraaf over 

De prestaties die zich richten op Sociale samenhang en diversiteit 

komen tegemoet aan de actuele vragen op dit terrein en kennen een 
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informatiewaarde van de programmateksten geeft u het 

belang aan van het meten van prestaties om goed te kunnen 

controleren en te sturen. Bij sommige doelen, zoals bij 

sociale samenhang en diversiteit geeft u aan dat dit soms 

lastig is. Voor prestaties die minder goed zijn uit te drukken 

in een cijfer kunnen minder kwantitatieve indicatoren en 

meetmethoden een waardevolle aanvulling of zelfs een 

alternatief zijn. Op welke wijze gaat u dit soort doelen 

beoordelen of meten?  

grote diversiteit. Dit is de reden geen vaste, meerjarig te meten 

prestatie-indicatoren in de programmabegroting op te nemen. Over 

de inzet die de gemeente faciliteert of subsidieert worden met de 

betrokken instellingen ieder jaar prestatieafspraken gemaakt die 

bijdragen aan het bereiken van de doelen. De afspraken worden 

tussentijds gemonitord bij de vaststelling verantwoord. 

 

85 JH PvdA09 71 Gezondheid: Het is opvallend dat het percentage 

Haarlemmers die in Oost wonen en die zeggen een goede 

gezondheid te hebben afgenomen is, dit in tegenstelling tot 

andere wijken. Heeft u een idee hoe dit komt? 

Er is geen nader onderzoek gedaan naar deze afname. Het cijfer is 

onderdeel van het oordeel van de Haarlemmer of zijn welzijn. 

Over het geheel is de tevredenheid over onderdelen uit deze vraag 

weinig veranderd, maar is men minder positief over het totale 

gevoel van welzijn, waarbij het waarom onduidelijk is. 

86 JN PvdA10 76 Regionaal registratiesysteem: De gemeente wil de 

effectiviteit van het CJG vergroten door het in gebruik 

nemen van een regionaal registratiesysteem. Wat houdt dit 

systeem in en wanneer wilt u het in gebruik nemen? 

Cap Gemini ondersteunt de gemeenten in Zuid-Kennemerland 

(vanuit provinciale middelen) bij selectie en implementatie. Het 

systeem kent 3 hoofdfunctionaliteiten: a) het verkrijgen van 

beleids-en managementinformatie, b) het ondersteunen van 

werkprocessen in de frontoffice van het CJG. c) het faciliteren van 

de samenwerking tussen partners rond het CJG. De ingebruikname 

staat gepland medio 2013. 

87 JN PvdA11 77 VVE-indicatie: Er is een 100% beschikbaarheid van 

plaatsen in de peuterspeelzalen voor kinderen met een 

VVE-indicatie. In 2011 maakte 65% hiervan gebruik. 

Hoeveel kinderen hebben een VVE-indicatie en waarom 

maken niet alle geïndiceerden gebruik van hun plek? 

In de gemeente Haarlem zijn er jaarlijks ongeveer 1.176 peuters 

die een VVE-indicatie krijgen van het consultatiebureau.  Het  

is echter uiteindelijk de beslissing van de ouders of en naar 

welke voorschoolse voorziening hun kind gaat. Indien het  

geïndiceerde kind niet naar de peuterspeelzaal gaat, bezoekt  

het in de meeste gevallen al de kinderopvang. 

Het bereiken van de geïndiceerde kinderen naar een VVE-

voorziening heeft de aandacht in de toeleidingsprocedure. 

88 CM PvdA12 95 Cultuureducatie: Wanneer wordt er een besluit genomen 

over de huisvesting van H’art?  

Het college besluit uiterlijk in voorjaar 2013 over huisvesting van 

Hart. 

89 JN PvdA13 100 Verbinding Economie, Arbeidsmarkt en Onderwijs: Op 

welke wijze anticipeert de gemeente in haar beleid op de 

uitbreidingsvraag en de vervangingsvraag in de specifieke 

sectoren (met name zakelijke dienstverlening en zorg) zoals 

die in het SEO-rapport ‘De toekomst van de arbeidsmarkt 

in de Metropoolregio Amsterdam tot 2016’worden 

verwacht? 

Medio 2013 wordt aan u de kadernota Arbeidsmarktbeleid 

voorgelegd, waarin dit is meegenomen. De basis daarvoor is reeds 

gelegd in de nota Economische Agenda 2012-2016 (2012/61067). 

Daarnaast heeft de gemeente samen met de regio en het UWV 

medio 2012 vanuit landelijke wetgeving  een verantwoordelijkheid 

gekregen om jaarlijks een arbeidsmarktbewerkingsplan op te 

stellen. Via dit plan wordt onder meer geanticipeerd op 

uitbreiding- en vervangingsvragen. U ontvangt dit plan begin 
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2013. 

90 JN PvdA14 101 BBZ: In 2011 deden 30 mensen een beroep op de Bijstand 

voor zelfstandigen (BBZ). Ondanks uw verwachting dat de 

economische onzekerheid zal voortduren verwacht u de 

komende tijd jaarlijks 25 aanvragen voor de BBZ te krijgen. 

Waar is deze verwachting op gestoeld? 

Het bevorderen van ondernemerschap blijft ook in tijden van 

economische onzekerheid belangrijk. Voor sommige mensen is 

werken als zelfstandig ondernemer de snelste en meest effectieve 

manier om uit een uitkeringssituatie te komen.  

Het streven is om minimaal 25 starters hierbij te ondersteunen en 

te begeleiden. Voor 2013 zijn hiervoor middelen gereserveerd. 

91 RD PvdA15 113 Niet-bewoners-abonnementen: In de tabel aangaande 

parkeren is te zien dat er bij de nulmeting in 2010, er 2030 

niet-bewoners-abonnementen werden uitgegeven en in 

2011 en 2012 bijna een kwart minder. Hoe is deze daling te 

verklaren? 

Bij de 0-meting zijn abonnementen opgenomen die op naam staan 

van bedrijven (w.o. de provincie). Deze abonnementen zijn niet 

opgenomen in de aantallen van 2011 en 2012. Dit geeft een 

vertekend beeld. Op dit daalt het aantal abonnementhouders met 

ongeveer 15%. 

92 RD PvdA16 119 Ontbrekende tekst: Ontbreekt er bovenaan blz. 119, dan wel 

onderaan blz. 118, een deel van de tekst? Zo ja, kunt u de 

ontbrekende tekst alsnog weergeven? 

Kop ontbreekt: Riolering en drainage 

93 RD PvdA17 119 Inzameling afval: Wat is de reden  dat Haarlem met 28% 

gescheiden inzameling huishoudelijk afval, flink 

achterloopt op het gemiddelde percentage van 37% van de 

andere 100.000 + gemeenten en bij de recente cijfers van 54 

%? Waar is de ‘hoop’ op gebaseerd om  in 2015-2016 te 

komen op het niveau van het Nederlands gemiddelde? 

Het actuele totale bronscheidingspercentage luidt 32,4 %.Gezien 

de stedelijkheidsklasse presteert Haarlem gemiddeld. De ambitie 

is met de introductie van duurzaam afvalbeheer hoger komen te 

liggen. Vergelijkbare steden die goed presteren laten zien dat 

indien het voor bewoners gemakkelijk gemaakt wordt te scheiden 

een hoger scheidingsresultaat resultaat verwacht mag worden. 

94 RD PvdA18 124 Rioleringsinvesteringen: Door de huidige bezuinigingen 

wordt voorzien dat voor 2014-2015 de 

rioleringsinvesteringen verregaand getemporiseerd zullen 

worden. Welke consequenties/risico’s draagt dit met zich 

mee? 

De gevolgen voor deze temporisering zijn het later in uitvoering 

brengen van een aantal (omvangrijke) rioolklussen. Voor de 

veiligheid heeft dit geen gevolgen. Het uitstellen van de gekozen 

rioleringswerkzaamheden veroorzaakt in technisch opzicht geen 

problemen. Daarnaast heeft het temporiseren van een aantal 

rioleringswerken tot gevolg dat een aantal werken waarbij ook de 

domeinen Wegen en Groen aangehaakt zijn niet in uitvoering 

gaan. 

95 RD PvdA19 124 BBB’s: Er zouden volgens planning nog 5 BBB’s geplaatst 

moeten worden. Door voorgestelde  temporisering is 

vooralsnog onduidelijk of en wanneer deze wel geplaatst 

zullen worden. Zijn er alternatieven beschikbaar die de 

plaatsing van de resterende BBB’s overbodig maakt en/of  

goedkoper zijn? 

Ja, er zijn verschillende alternatieven voor BBB’s. De 

belangrijkste zijn afkoppelvarianten om het hemelwater 

gescheiden te kunnen verwerken. Of dit goedkoper is hangt af van 

de omstandigheden en kan niet zomaar beantwoord worden. 

Samen met Rijnland onderzoekt Haarlem of de resterende BBB’s 

nog nodig zijn. Dit gebeurt o.a. met een op te starten 

meetpogramma riolering. 

96 RD PvdA20 127 Ondergrondse afvalcontainers: Waarom  zit er zoveel 

vertraging in de plaatsing van ondergrondse 

afvalcontainers?  Welke mogelijkheden tot versnelling van 

Vertraging is ontstaan door de openbare aanbestedingsprocedure 

die Spaarnelanden moest doorlopen. Gemeente heeft 

Spaarnelanden daartoe nadrukkelijk verzocht. Dit proces heeft 
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de uitrol zijn er? lange tijd in beslag genomen en heeft vanaf midden 2011 

vertraging opgeleverd in de verdere uitrol van de ondergrondse 

containerisering van delen van Haarlem. Zowel het voortraject 

naar deze aanbesteding als de uiteindelijke uitrol van de 

aanbesteding en de fase daarna hebben meer tijd gevergd dan was 

voorzien. Daarbij was het belangrijkste punt het rondkrijgen van 

de benodigde financiering. Uitvoering is inmiddels gaande. Eind 

2014 zijn volgens planning de ondergrondse restafvalcontainers 

ondergronds geplaatst. 

97 RD PvdA21 144 Tarievenbeleid: Bij het Tarievenbeleid wordt als 

uitgangspunt gesteld dat er twee uitgangspunten zijn nl: 

inflatiecorrectie en kostendekkendheid.  Uitgaande van het 

punt kostendekkendheid vragen wij ons af hoe dit zich 

verhoudt tot de kostendekkendheid van begraven (63%  ) en 

Haven (34% !) in 2013. Waar  is deze lage 

kostendekkendheid uit te verklaren en waarom ontbreekt er 

een zichtbare verbetering in kostendekkendheid? 

De vraag is worden de aanmeerplaatsen voor particulieren 

en de nog aan te leggen aanmeerplaatsen kostendekkend 

geëxploiteerd? 

Welk deel van de exploitatielasten van de begraafplaatsen 

wordt niet toegeschreven aan het begraven, maar aan de 

openbare parkfunctie? 

De lage kostendekkendheid heeft geen betrekking op de 

afmeervoorziening maar is veroorzaakt door de hoge 

overheadkosten. De afmeervoorzieningen zijn berekend op 1530 st 

kosten €436.000,-. Per jaar zijn de inkomsten € 200.000, dus na 

ongeveer 2 jaar zijn deze plaatsen kostendekkend. Zie nota 

afmeerzones pleziervaartuigen. 2009/204380. 

Om de kostendekkendheid van de begraafplaatsen te verhogen 

zouden de tarieven sterk moeten worden verhoogd, echter daarmee 

loopt Haarlem dan niet meer in de pas met de omliggende 

gemeenten, en zou zich daarmee uit de markt prijzen. De lasten 

die worden toegerekend aan de grafleges bestaan alleen uit lasten 

m.b.t. begraven en grafonderhoud. 

98 RD PvdA22 150 Parkeeropbrengsten: Waarom wordt een daling voorzien in 

de parkeeropbrengsten van parkeerbelasting in 2013? 

In de tabel op blz. 150 staan de opbrengsten 2012 (€ 6.986.000) 

vermeld op basis van de belastingvoorstellen 2012. De 

uiteindelijke geraamde opbrengst bij vaststelling van de begroting 

2012 is vastgesteld op € 6.070.590. Vanuit de bijgestelde 

begroting 2012 wordt dus geen daling voorzien van de 

opbrengsten parkeerbelastingen. 

Overigens waren de werkelijke opbrengsten over 2011 incidenteel 

hoger vanwege opbrengst parkeervergunningen over de jaren 2009 

t/m 2011 van € 663.000 en een niet geraamde schadevergoeding 

van € 157.000. 

99 EC PvdA23 156 Projectrisico’s: Kunt u een nadere onderbouwing geven van 

de risico inschatting en de gevolgen op basis waarvan u 

komt tot een inschatting van de benodigde 

weerstandcapaciteit van 8 miljoen t.b.v. projectrisico’s? 

De projectrisico’s worden binnen de projectorganisatie verzameld 

en financieel gekwantificeerd (risicowaarde en kans van 

voordoen). 

Vervolgens worden deze financieel worden vertaald op basis van 

de betreffende categorie, kapitaalgoederen (levert kapitaallasten), 

onderhoud of grondexploitaties. 
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Dit resulteert in het genoemde risicobedrag. 

100 CM PvdA24 185 ICT/automatisering: Er is veel geld gereserveerd voor ICT. 

Hoe staat het met de uitvoering hiervan en wat kan het 

college zeggen over de doelmatigheid en effectiviteit  van 

de kosten hiervan? 

In november wordt de raad geïnformeerd door middel van een 

voortgangsrapportage over de voortgang van het Masterplan 

Digitalisering en ICT. 

101 JH PvdA25 186 Stadskrantpagina’s: Wat zijn de kosten voor de wekelijkse 

Stadskrantpagina’s.  

Met welk bedrag wordt het budget nu overschreden en wat 

is daar de reden van? 

Stelt u voor om medio 2013 zowel verplichte- als niet-

verplichte redactionele informatie  uit de Stadskrant 

volledig over te hevelen naar de website van de gemeente 

en niet meer wekelijks te publiceren in de Stadskrant? 

De kosten van de stadskrant komen uit op ca. 180.000 euro op 

jaarbasis. 

 

Het budget wordt nu met 140.000 euro overschreden, omdat in 

2008 het budget met 4/5de is verminderd. 

 

 

Einde 2013 kan gebruik gemaakt worden van een 

gemeenschappelijke digitale voorziening van de VNG voor dit 

soort publicaties. Daarmee ontstaat tevens de mogelijkheid om de 

communicatie meer gebiedsgericht in te richten en de stadskrant in 

zijn huidige vorm te laten vervallen. 

102 EC PvdA26 197 Grondbeleid: De PvdA heeft vorig jaar bij de 

begrotingsbehandeling een motie ingediend  over 

herziening van het grondbeleid en flexibilisering van 

grondprijzen.  Deze motie is aangenomen en  het college is 

verzocht binnen 6 maanden te komen tot een vastgesteld 

nieuwe Nota Grondbeleid waarin rekening wordt gehouden 

met: 

de huidige marktsituatie,  

het vergroten van het woningaanbod (huur en koop) in 

Haarlem, 

het bieden van mogelijkheden voor (collectief) particulier 

opdrachtgeverschap. 

In februari 2012 is een ABC sessie gehouden met de raad 

over grondbeleid. Inmiddels zijn we bij de 

begrotingsbehandeling 2013. Wanneer is de nota te 

verwachten en wat is de reden van de vertraging? 

Kunt u aangeven in hoeverre de herziening van de nota 

grondbeleid mogelijkheden biedt voor flexibilisering van 

grondprijzen bij duurzame gebruik/ inzet van de grond 

zoals in Haarlemmermeer het geval is? 

Naar aanleiding van de ABC-sessie in februari 2012 is het college 

met de informatie uit de daar aanwezige raadsleden aan de slag 

gegaan. De Nota Grondbeleid die hieruit voortkomt wordt nog 

voor eind 2012 verwacht in de commissie en raad.  

De vertraging wordt veroorzaakt doordat de nota verschillende 

beleidsterreinen (Vastgoed, Stedelijke Vernieuwing, Ruimtelijke 

Projecten, Wijkgericht werken, Ruimtelijk Bestuursrecht) in zich 

moet verenigen en het vinden van afstemming hiertussen moeilijk 

is.  

 

De Nota Grondbeleid doet geen uitspraken over flexibilisering van 

grondprijzen, ook niet als dat gaat om duurzaam grondgebruik. 

Hiervoor is de jaarlijkse Nota Grondprijzenbeleid bedoeld.  

Wel zal de nota ‘nieuwe’ manieren van het creëren van dekking 

voor projecten in zich hebben. 

103 CM PvdA27 218 Investeringen: In de tabel staat aangeven bij 08.2 onder IP 

nummer 67.34g Versnellingsmaatregelen regionetlijnen 

De uitgaven waren bestemd voor de reconstructie van de 

Raaksbruggen t.b.v. de parkeergarage en autoluw maken Zijlstraat 
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Rotonde Raaksbruggen over 2011-2012 bijna 1,5 miljoen. 

Waar is dat bedrag aan uitgegeven? 

(conform raadsbesluit 2010-7442). 

104 RD PvdA28 245 Budgetten gebiedsmanagement: Kunt u aangeven hoe deze 

bezuiniging precies is verdeeld over budgetten wijkraden, 

bewonersondersteuning, plaatsen van plantenbakken, 

nieuwsbrieven, buurtfeesten enzovoorts? 

De bezuiniging wordt gerealiseerd op de onderdelen Bewoners 

Ondersteuning (BO) en Wijkgericht Werken (WW) 

Bij de post Wijkgericht Werken betreffen dit organisatie kosten 

die na de reorganisatie opgenomen zijn in de nieuwe 

hoofdafdeling Wijkzaken/ Stedelijke Projecten.  

2013 BO   - € 100.000,-  WW  € 100.000,-  Totaal € 200.000,-  

2014 BO   - € 240.000,-  WW  € 120.000,-  Totaal € 360.000,- 

105 CM PvdA29 245 Voorstellen bezuinigingen €8 miljoen: Bijlage 5.5 behelst 

de voorstellen voor de bezuinigingen van 8 miljoen voor 

2013 en 2014. Bij diverse voorstellen worden meerdere 

jaren meegenomen, betekent dit dat hier ook de 

meerjarenraming in is meegenomen? 

Het meerjarige voordeel van de bezuinigingsvoorstellen is voor -

zover deze de taakstellingen te boven gaan- verwerkt in de 

meerjarenraming. 

106 RD PvdA30 247 Onderhoud restgebieden rondom sportvelden (buiten de 

hekken): Bij de kadernota is aangegeven dat de jaarlijkse 

kosten voor onderhoud € 450.000 bedragen. In de begroting 

wordt aangegeven dat de kosten € 200.000 bedragen. Wat is 

waar? Heeft dit gevolgen voor de afspraken met SRO over 

de areaaluitbreiding? 

Het twee jaar geen onderhoud aan de restgebieden levert 

dan een andere besparing op. 

Voor het gehele areaal aan restgebieden is een bedrag van € 

450.000 noodzakelijk om een standaard onderhoudsniveau te 

handhaven. Bij de kadernota is een bedrag van € 200.000 

beschikbaar gesteld om beperkt onderhoud te plegen. Wijkzaken 

heeft deze restgebieden niet in beheer gehad en kan deze situatie 

handhaven. Dit betekent een verlaging van het beschikbare budget 

met 2 ton. Het achterstallige onderhoud van de restgebieden zal 

door deze maatregel blijven bestaan. Aangezien het hier in 

hoofdzaak niet de begaanbare openbare ruimte betreft acht het 

college dit aanvaardbaar. Incidenteel zullen minimaal noodzakelijk 

maatregelen worden getroffen. 

107 RD PvdA31 247 Bloembakken: Wat wordt er gedaan met de bloembakken 

die worden weggehaald uit de wijken, met uitzondering van 

het centrum? 

In het kader van de ombuigingen is voorgesteld om geen 

bloembakken meer te plaatsen in de openbare ruimte uitgezonderd 

de binnenstad. Dit laatste om de aantrekkingskracht van Haarlem 

als Bloemenstad voor de toerist slechts beperkt te beïnvloeden. 

Verhuur van bloembakken tegen kostprijs blijft echter mogelijk. 

De niet meer gebruikte bakken worden opgeslagen en zo mogelijk 

verkocht.  

108 RD PvdA32 250 Parkeerapplicatie: Wat is de reden van vertraging in de 

overgang naar de nieuwe parkeerapplicatie? 

Wat wordt verstaan onder de nieuwe parkeerapplicatie? 

Betreft het kentekenparkeren…? 

 Zie toelichting op vraag HP02 en VVD02. 

109 RD PvdA33 Extra Ramingsspecificaties parkeren: Richting de KN van dit jaar 

waren ons ramingsspecficaties parkeren toegezegd. Deze 

hebben wij toentertijd niet ontvangen, maar we kregen de 

Bij de voorbereiding van de kadernota is, zoals toegezegd voor het 

onderdeel parkeren gebruik gemaakt van een gedegen 

exploitatiemodel. De toezegging m.b.t. verstrekking van 
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toezegging dat we ze voorafgaand aan de 

begrotingsbehandeling wel zouden ontvangen. Wanneer 

krijgen we de ramingsspecifaties toegestuurd? 

ramingsspecificaties aan de raad is ons niet bekend. 

110 RD PvdA34 Extra Glasvezel: Vorig jaar heeft de gemeenteraad bij de 

begrotingsbehandeling een motie aangenomen over een 

glasvezelnetwerk in Haarlem. Kunt u aangeven hoe het 

staat met de uitvoering van deze motie? 

Zoals bekend is inmiddels voor het midden- en kleinbedrijf  

breedband gerealiseerd. Ter uitwerking van de motie zijn eerste 

verkennende gesprekken met marktpartijen gevoerd. De rol van de 

gemeente is faciliterend. De markt zal in het net moeten willen 

investeren. Nog dit jaar worden hernieuwde gesprekken gestart. 

Bezien wordt hoe en of, ondanks de economische recessie, aan de 

motie uitvoering kan worden gegeven. De raad wordt hierover 

begin 2013 geïnformeerd. 

111 BS SL01 17 Kunt u het verschil in streefwaarde percentage 

Haarlemmers dat veel tot onbeperkt vertrouwen heeft in het 

gemeentebestuur verklaren? 2010 23%, 2011 21%, dan een 

sprong naar 27% in 2012 en dan uw verwachting 21% in 

2013? Vanwaar deze fluctuatie in verwachtingen? 

En hoe verklaart u het dat op bladzijde 52 opeens heel 

andere streefwaarden staan vermeldt voor exact dezelfde 

indicator? 

De streefwaarden voor 2012 kunnen lopende het jaar niet meer 

aangepast worden, tenzij de raad anders beslist. De streefwaarden 

genoemd in de begroting 2012-2016 voor 2012 zijn gehandhaafd. 

Helaas is de tabel met streefwaarden op bladzijde 52 onjuist. De 

tabel op bladzijde 17 is juist. 

112 RD SL02 18 Groen en duurzaam. Een transitie op lange termijn naar een 

werkwijze gericht op maximaal hergebruik en minimale 

CO2-uitstoot. Wanneer zit het in de planning om de CO2-

uitstoot die ontstaat door alle stilstand van auto’s te 

verminderen door er voor te zorgen dat zij blijven rijden 

door het optimaliseren van de verkeerslichtinstallaties en 

het realiseren van groene golven?  

De gemeente zet reeds in op het optimaliseren van 

verkeerslichtinstallaties en het introduceren van groene golven. 

Daarbij wordt steeds een afweging gemaakt ten opzichte van 

andere aspecten. Denk daarbij aan de vraag in hoeverre de 

doorstroming van kruisende vervoersstromen, waaronder fietsers 

en openbaar vervoer, belemmerd wordt. 

113 RD SL03 19 Er wordt hard gewerkt aan het inlopen van achterstallig 

onderhoud. Toch blijven de streefwaarden met betrekking 

tot het totaaloordeel van de burger over de kwaliteit van de 

openbare ruimte tot 2017 gelijk, terwijl onze verwachting 

juist een stijgende lijn zou zijn. Hoe bent u tot deze 

verwachting gekomen? 

De aanpak vanaf 2011, ingezet met de nota scenario’s is een 

andere aanpak dan in de jaren vanaf 2005-2011. In die periode 

werd naast heel veel onderhoudswerken ook heel veel nieuwe 

weginrichtingen gerealiseerd. Dat is vanaf 2011, sinds de 

budgetten zijn afgenomen, eigenlijk veel minder het geval en dat 

beeld blijft de komende jaren. Onze inschatting is dat de burger 

meer aangesproken wordt door nieuwe inrichting dan door 

onderhoud. Gezien die verwachting zal de waardering voor de 

openbare ruimte de komende jaren niet toenemen. Verder geldt dat 

de mate van het onderhoud de komende jaren op het zelfde niveau 

blijft, dus ook dat gegeven zal niet tot hogere waardering voor de 

openbare ruimte leiden. 

114 RD SL04 20 Bereikbaarheid. Transferia staan al sinds 2006 in het Dit is geen technische vraag. 
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coalitieakkoord. Tot nu toe is daar “niets” mee gedaan. Ook 

in deze begroting slecht een vage kreet over de transferia. 

Wanneer verwacht u daar echt werk van te maken en 

wanneer verwacht u het eerste transferium feestelijk te 

openen?  

 

115 JH SL05 21 Hoe verklaart u het verschil in streefwaarde tussen 2012 

(80%) en 2013 (63%) betreffende het percentage 

Haarlemmers dat regelmatig sport? Gaan er in 2013 opeens 

heel veel minder Haarlemmers sporten? 

De fluctuatie van de streefwaarden komt omdat de streefwaarden 

voor 2012 lopende het jaar niet meer aangepast kunnen worden, 

tenzij de raad anders beslist. De streefwaarden genoemd in de 

begroting 2012-2016 voor 2012 zijn gehandhaafd. 

 

116 CM SL06 26 Kapitaallasten. Waarom wordt nu opeens weer een 

rekenrente van 5% gehanteerd? 

Dit is conform voorgaande jaren 

117 BS SL07 33 De bezuiniging op handhaving van € 50.000 - € 150.000 

wordt niet gehaald omdat het digitaal parkeren niet volledig 

is ingevoerd. Kunt u dit onderbouwen met cijfers? Hoeveel 

digitale bezoekersparkeervergunningen zijn er verstrekt in 

2012 en hoeveel papieren bezoekerparkeervergunningen? 

Ook bij het volledig digitaliseren van de 

bezoekersregistratie blijft ons inziens handmatige follow-up 

noodzakelijk om de door de scanauto geconstateerde 

overtredingen af te handelen. 

Waar ligt dan het door u gewenste inverdieneffect? 

Een uitgebreide analyse van het aantal gebruikers van digitale en 

papieren bezoekersvergunningen gedurende de afgelopen maanden 

volgt in de aan de gemeenteraad toegezegde evaluatie van de 

digitale bezoekersparkeervergunning. In de maand oktober zijn er 

6038 digitale gebruikers en 13313 papieren gebruikers. Sinds juni 

loopt de trend van digitale gebruikers langzaam op. Hoe de 

gebruikers de digitale vergunning ervaren volgt in de evaluatie.  

 

Over het inverdieneffect het volgende: 

Op dit moment is ongeveer 80% van alle auto’s in het 

vergunningsgebied voorzien van een digitale vergunning op 

kenteken. Handhaving vindt automatisch plaats door middel van 

de scanauto. De overige 20% van de geparkeerde auto’s moet door 

handhavers ter plaatse worden gecontroleerd op de aanwezigheid 

van een niet digitale vergunning (bv papieren bezoekersschijf). Dit 

komt neer op circa 1 op de 5 auto’s. 

 

Circa 15% van alle geparkeerde auto’s is voorzien van een 

bezoekersvergunning. Indien deze allen gedigitaliseerd zouden 

worden, betekend dit dat in totaal 95% van alle geparkeerde auto’s 

voorzien is van een digitale vergunning (80% 

bewonersvergunningen en 15% bezoekersvergunningen). Daarmee 

hoeft slechts 5% van alle auto’s handmatig te worden 

gecontroleerd door een handhaver. Dit is dus nog maar 1 op de 20 

auto’s. 

118 JH SL08 54 Tevredenheid over dienstverlening. “Stilstand is 

achteruitgang” en toch blijkt uit uw verwachting weinig 

In de afgelopen jaren zijn er behoorlijke bezuinigingen 

gerealiseerd en zijn de extra wettelijke taken zoals twee keer 
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ambitie door de streefwaarde op ≥ 7,0 te houden. Kunt u dit 

verklaren? 

Dezelfde vraag voor de wachttijd aan de balie. ≤ 15 is 

weinig ambitieus als de realisatie 2011 = 9 minuten en de 

digitale zuilen in de publiekshal de druk op de balies 

zouden moeten verminderen. 

komen voor een paspoort, vingerafdrukken en recentelijk de 

afschaffing van de kinderbijschrijvingen binnen de bestaande 

capaciteit gerealiseerd. Toename van werkzaamheden kan leiden 

tot bijvoorbeeld langere wachttijden en om die reden is besloten 

om het ambitieniveau niet te verhogen. Het streven naar een 

klanttevredenheid van minimaal een 7 sluit overigens ook aan op 

het landelijk niveau en de landelijke benchmark publiekszaken. 

Het werken met de zelfbedieningszuilen sinds de verhuizing naar 

de Raakspoort heeft nog niet direct geleid tot een verminderde 

druk op de balies. Behalve dat de burgers in het begin hebben 

moeten wennen aan de zelfbedieningszuilen, komen er ook nog 

nieuwe producten bij. Mede hierom is gekozen voor handhaving 

van de ambitie van een gemiddelde afhandelingstijd van 15 

minuten. 

119 RD SL09 59 Uit de effectindicator 4 blijkt dat u kennelijk niet gaat 

investeren in het terugdringen van overlast door 

hondenpoep, afval/vuil op straat en parkeeroverlast, terwijl 

dit wel behoort tot de ergernissen van de Haarlemmers. Op 

basis van welke overwegingen is deze keuze gemaakt? 

 Om overlast en verloedering terug te dringen wordt de bestaande 

capaciteit voor toezicht en handhaving effectiever ingezet door 

middel van Informatiegestuurde Handhaving (IGH). 

120 BS SL10 61 90 % van de medewerkers is opgeleid voor een taak in de 

crisisbeheersing. Betekent dit dat 10% geen taak heeft in de 

crisisbeheersing of neemt u er genoegen mee dat 10% niet 

is opgeleid?  

90% van de Haarlemse medewerkers met een taak in de 

crisisbeheersing is opgeleid, getraind en geoefend. 10% van de 

Haarlemse medewerkers met een taak in de crisisbeheersing is niet 

opgeleid, getraind en geoefend. Dit komt door het verloop in het 

Haarlemse personeelsbestand.  

121 JH SL11 69 Er is al jaren een neerdalende lijn te bespeuren bij de 

rapportcijfers tevredenheid gebruikers aanvraagprocedures 

WMO, hulp bij het huishouden en gebruikers WMO 

hulpmiddelen. Waarom denkt het college dat de nieuwe 

methode wel gaat lukken en waarom is dat dan al niet 

eerder gedaan? 

De constatering dat er al jaren een neerdalende lijn is te bespeuren 

in de tevredenheid over de aanvraagprocedure, de hulp bij het 

huishouden, de OV-taxi en de hulpmiddelen is niet juist. Sinds 

nulmeting in 2007 (voor de OV-taxi vanaf 2008) is de 

tevredenheid over de aanvraagprocedure slechts met 0,1 

procentpunt en hulp bij het huishouden gedaald met 0,2 

procentpunt. De tevredenheid over de OV-taxi is met 1,2 

procentpunt gestegen en de tevredenheid over de hulpmiddelen is 

eveneens gestegen en wel met 0,7 procentpunt. Tussen de 

jaarschijven laten de kengetallen in deze periode van 5 jaar 

afwisselend stijgingen en dalingen zien die m.u.v. het jaar 2011 op 

hoofdlijnen passen bij het landelijke beeld.  

Overigens kunnen aan het grootste deel van de geconstateerde 

fluctuaties geen harde conclusies verbonden worden over de 

ontwikkeling van de klanttevredenheid omdat de fluctuaties 
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daarvoor te klein zijn.  

 

Binnenkort ontvangt de raad een brief over de kengetallen 

betreffende de eerste 5 jaar onder de Wmo inclusief het 

tevredenheidsonderzoek 2011. 

122 JH SL12 70 Het gaat toch niet om een betere registratie huiselijk geweld 

incidenten maar om het terugdringen van de incidenten? 

Het doel is uiteraard huiselijk geweld terug te dringen. Het is een 

omvangrijk probleem maar het blijft vaak onzichtbaar. Veel 

meldingen huiselijk geweld komen in eerste instantie binnen bij de 

politie. De registratie geeft o.a. inzicht in hoeverre ingegrepen 

wordt indien huiselijk geweld zich voordoet. Dit geeft mede 

inzicht in hoeverre het beleid zijn vruchten afwerpt. 

123 JH SL13 71 Wat is de oorzaak dat slechts 69% van de inwoners van 

Haarlem Oost zijn eigen gezondheid goed noemt? Over 

heel Haarlem is dat percentage 78. 

Zie vraag PvdA09. 

124 JN SL14 74 Klopt het dat het percentage jeugd dat Haarlem een zeer 

prettige stad noemt om in te leven 84% is? Wij horen 

duidelijk andere geluiden. 

Ja, dat klopt. Dit percentage is afkomstig uit het 

Omnibusonderzoek. 

125 JN SL15 75 Voorzieningen en zorg jeugd. Wij gaan er toch wel van uit 

dat ook hier Schalkwijk een speerpunt is?! 

Op het gebied van voorzieningen in de vrije tijd wordt extra 

geïnvesteerd in Schalkwijk zowel in het CJG, als in de projecten in 

het kader van de 40+ aanpak voor Boerhaavewijk en Meerwijk. 

126 JN SL16 76 Is de melding en registratie van de gevallen schoolverzuim 

al verbeterd? Dit valt en staat met de melding door scholen. 

De afgelopen jaren hebben de scholen daar niet echt actief 

aan meegewerkt. 

Er is sprake van een positieve ontwikkeling voor wat betreft de 

verzuimmeldingen. Scholen en leerplicht/RMC werken nauw 

samen bij de verzuimaanpak. Daar waar scholen niet meewerken, 

wordt de school aangesproken door bureau leerplicht en indien 

nodig wordt een signaal afgegeven aan de Onderwijsinspectie. Het 

college legt op korte termijn het jaarverslag RMC en leerplicht aan 

de raad voor. 

127 JH SL17 80 JeugdSportPas. Is dit cijfer niet een beetje laag gezien de 

financiële crisis? 

De jeugdsportpas is beschikbaar voor alle jongeren, ongeacht het 

gezinsinkomen. Het cijfer is realistisch. 

128 JN SL18 102 De regel “nieuw systeem van handhaving aan de poort” 

triggert ons. Kunt u uitleggen wat u daar me bedoelt? 

De hoofdafdeling Sociale Zaken en Werkgelegenheid is in 2012 

gestart met een pilot handhaven aan de poort. Deze werkwijze 

wordt geïmplementeerd in de nieuwe organisatie van SZW. De 

wijze van handhaven aan de poort is vastgelegd in de nota 

Visienota Handhaving (2012/342276) welke onlangs door u is 

vastgesteld.  

129 RD SL19 112/1 Het streven is om de binnenstad verder autoluw te maken. 

Betekent dat uitbreiding van het huidige autoluwe gebied? 

Zo ja, aan welke straten wordt dan gedacht? 

Uitbreiding van het autoluw gebied wordt in het kader van de 

Parkeervisie onderzocht. Gezocht wordt naar mogelijkheden in de 

Vijfhoek, Raaks, Doelen en Kamp Heiliglanden. 
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130 RD SL20 113A Wordt er om de parkeerruimte beter te verdelen ook 

gekeken naar de mogelijkheid om de onrendabele 

auto(parkeer)garages gedeeltelijk in te richten voor 

fietsparkeren?  

Hier wordt op teruggekomen in de parkeervisie. 

131 RD SL21 122 We gaan (weliswaar op een laag pitje) door met het inhalen 

van achterstallig onderhoud. Is de bestemmingsreserve ad. 

€ 4,8 miljoen wel geoormerkt? 

Er is bij het onderhoud geen sprake van “op-een-laag-pitje” 

maar van een flinke inhaalslag tot eind 2013 en daarna van 

consolidering van het onderhoud. Daar worden de komende jaren 

altijd nog grote bedragen in geïnvesteerd. De bestemmingsreserve 

van 4,8 miljoen is inderdaad uitsluitend voor onderhoud 

geoormerkt en vormt een spaarcomponent voor latere jaren. 

132 RD SL22 124 In afwachting van het nieuwe GRP is het hele programma 

openbare ruimte op PM gezet. Waar is dan de financiële 

onderbouwing op bladzijde 128/129 op gebaseerd? 

De investeringen in de tabel p 128/129 zijn gebaseerd op de 

lopende projecten. Na het onderzoek dit jaar voor het temporiseren 

van rioleringsprojecten is dit het overgebleven investeringsvolume 

dat doorgang moet vinden. Deze investeringen vloeien voort uit 

het huidige beleid. Het nieuwe beleid in ontwikkeling geeft 

opnieuw richting aan de rioleringsinvesteringen. Het nieuwe 

beleid sluit nauw aan op het huidige, zodat geen verkeerde 

investeringen worden gedaan. 

133 CM SL23 149 We stijgen hard op de lijst van gemeentes met hoge 

inwonerslasten. Hoe (en wanneer) denkt het college dat te 

stoppen? 

Dit is geen technische vraag. 

 

134 CM SL24 152 De OZB gaat omhoog en de rioolheffing gaat omhoog. 

Daarmee stijgt de rioolheffing boven de kostendekkendheid 

uit. Dat is toch niet geoorloofd? Of vergissen wij ons 

daarin? 

De OZB gaat niet omhoog, maar daalt licht ter gedeeltelijke 

compensatie van de gestegen woonlasten.  

De rioolheffing stijgt doordat de rioollasten stijgen (investeringen). 

De kostendekkendheid is 97,5% (zie pagina 254 van de begroting). 

135 CM SP01 24 Is de deskundigheid om het onderzoek dat genoemd wordt 

in “doelmatigheid en doeltreffendheid 

onderwijshuisvesting” van de gemeente te klein om dit 

onderzoek zelf te doen? Zo nee waarom moet er dan 

externe inhuur komen? 

In de begrotingstekst staat dat er mogelijk een beroep gedaan 

wordt op externe deskundigheid. Vooralsnog wordt niet verwacht 

dat dit nodig is. Zodra deskundigheid en/of capaciteit toch 

onvoldoende blijken te zijn, is budget beschikbaar voor onderzoek. 

136 CM SP02 25 Als er in 2014 minder dan 8 miljoen bezuinigd moet 

worden wordt dat dan gezien als financiële meevaller 

Dat is ter beoordeling aan college en raad. 

137 CM SP03 33 WMO Dubbeltelling taakstelling ad 295.000 wat was deze 

dubbeltelling taakstelling, waarom nu een correctie ? 

In de Kadernota 2011 was een taakstelling opgenomen 

“versoberen taken WMO huishoudelijke hulp/WMO 

indicatiestelling”. Bij het opstellen van Hof 2.0 is invulling 

gegeven aan deze taakstelling. Hof 2.0 is vervolgens in de 

begroting verwerkt. De taakstelling uit de Kadernota 2011 had 

derhalve geschrapt moeten worden: een maatregel kan geen twee 

keer geld opleveren. Daarom is nu correctie 
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138 JN SP04 36 Stelpost maatschappelijke stages : welke maatschappelijke 

stages zijn dit en hoeveel was het totale bedrag voor 

maatschappelijke stages ? 

De rijksvergoeding per jaar voor Maatschappelijke stages is 

 € 158.000,- p.j. Dit bedrag wordt toegekend aan uitvoering van de 

functie stagemakelaar, vanuit de Vrijwilligerscentrale. Het gaat om 

de wettelijk verplichte stages in het Voortgezet Onderwijs. 

139 JH SP05 50 Voor mensen die persoonlijk contact willen ,blijven 

telefoon en balie de aangewezen contact kanalen. 

Als je een aanvraag wil doen voor bijv. 

schulddienstverlening wordt je nu naar huis gestuurd omdat 

je thuis digitaal de aanvraagformulier moet indienen. 

Hoe is de balie de aangewezen contact kanaal , waarom 

kunnen dit soort aanvragen alleen digitaal gedaan worden, 

mocht dit niet kloppen waarom worden Haarlemmers 

weggestuurd met deze boodschap ? 

Voor het aanvragen van schulddienstverlening zijn veel gegevens 

benodigd en gebleken is in de praktijk dat burgers vaak met 

incomplete aanvragen aan de balie verschenen. Om die reden is 

ervoor gekozen om dergelijke aanvragen digitaal te laten verlopen 

en is er met de verschillende maatschappelijke instanties 

afgesproken dat hulp bij het indienen van deze aanvragen gegeven 

wordt. Het is geen beleid noch procedure dat Haarlemmers naar 

huis worden gestuurd. Indien het niet digitaal aangevraagd kan 

worden, kan het – zo nodig met behulp van een gastvrouw of 

gastheer – aan de zelfbedieningszuilen aangevraagd worden. 

Hiervoor is dan geen DigiD vereist. 

140 BS SP06 59 Aanpak van problematische jeugdgroepen: Er is een 

bezuiniging op Streetcornerwork vooral in Schalkwijk zijn 

zij actief, wie neemt het veldwerk over ? 

Zie antwoord vraag PvdA03.  

Momenteel wordt onderzocht hoe in Haarlem het ambulante 

jongerenwerk, regulier jongerenwerk, begeleidingsprogramma’s 

als nieuwe kansen en In Balans en Streetcornerwork zo optimaal 

mogelijk kunnen worden ingezet. Daaruit vloeit dan ook voort of 

en hoe het veldwerk er uit ziet.  

141 JN SP07 77 Meer ontwikkelkansen voor jeugd voorschools, op school 

en naschools; 

Basisscholen hebben extra leerkrachten voor kinderen met 

taal/rekenachterstand, door de bezuinigingen geven scholen 

aan voor aankomend schooljaar minder of geen leerkracht 

beschikbaar te hebben, zijn er afspraken met scholen over 

leerlingen met achterstanden ? 

Hoe scholen ze ook aankomende jaren gaat begeleiden? 

Met betrekking tot taal- en rekenachterstanden bij leerlingen in het 

basisonderwijs is in overleg met de schoolbesturen met ingang van 

schooljaar 2012-2013 het aantal schakelklassen uitgebreid van vier 

naar elf. Hiernaast krijgen de VVE-scholen een uitbreiding van 4,4 

uur per week voor de Interne Begeleider-er/VVE-coördinator om 

onder meer de doorgaande lijn en de kwaliteitszorg te versterken 

(zie Bestuursafspraken en Meerjarenbeleidsplan OKE). 

142 EC SP08 87 Wat wordt er bedoeld met: flexibilisering van 

bestemmingsplannen 

Door ruimere bestemmingen te geven aan percelen ontstaat 

automatisch een bepaalde mate van flexibiliteit. Zo krijgen scholen 

niet langer een bestemming waarin alleen een school toegestaan is, 

maar wordt gekozen voor een ruimere “maatschappelijke 

bestemming”. Hierdoor zou het bv. ook mogelijk kunnen zijn om 

op het betreffende perceel buitenschoolse opvang, 

welzijnsinstellingen of woonzorgvoorzieningen etc. te vestigen. 

Op andere locaties kan juist weer gekozen worden voor een 

gemengde bestemming, waar naast bv. kantoren, praktijkruimten 

en dienstverlening, ook wonen mogelijk is. 
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143 JN SP09 87 Waarom geldt het project blok voor alleen voor particuliere 

en waarom niet ook  voor corporatiewoningen 

Blok voor Blok geldt ook voor corporatiewoningen. In het 

programma zijn minimaal 1.500 corporatiewoningen opgenomen 

om in 3 jaar duurzaam te verbeteren (met 2 labelsprongen).  

144 JN SP10 87 Hoe stimuleert de gemeente de transformatie van 

kantoorruimtes? 

Momenteel is een plan van aanpak voor de transformatie van 

leegstaande kantoren (ambtelijk) in voorbereiding. Aan de hand 

van een indeling naar eigendom, type gebouw, moeilijkheidsgraad, 

komt er een voorstel om actief regie te voeren op transformatie, 

beperkt regie te voeren of niets te doen. Bij de vaststelling van de 

Woonvisie is budget gereserveerd voor onder andere 

haalbaarheidsonderzoeken. Een voorstel is eind 2012 te 

verwachten. 

145 JN SP11 87 de wethouder heeft aangegeven dat er bezuinigd zou 

worden op de startersregeling hier staat echter dat deze 

gecontinueerd wordt hoe zit dit? 

Als gevolg van de extra taakstelling is het college genoodzaakt 

extra bezuinigingen door te voeren, waarvan de startersregeling er 

een is. Het gevolg is dat er in 2013 en 2014 in totaal met het 

aanwezige budget nog circa 11 leningen verstrekt kunnen worden. 

De inzet van het college is om de startersregeling te continueren. 

Als blijkt dat er meer aanvragen zijn dan er aan middelen 

beschikbaar zijn, wil het college het onderwerp opnieuw 

agenderen. 

146 EC SP12 94 heeft het afketsen van de verkoop van de Brinkman 

gevolgen voor de nieuwe winkels in de verbouwde 

Brinkman? 

Lips is de eigenaar van de verdiepingen -1, BG en +1 van 

Brinkmann. Als eigenaar heeft Lips de regie op de ontwikkelingen 

die plaatsvinden in het onderste deel van de Brinkmann. Voor 

zover thans bekend is Lips voor haar deel van de Brinkmann bezig 

met een invulling met winkels. Het afketsen van de verkoop van de 

bovengelegen verdiepingen zal daar geen invloed op hebben. 

147 JN SP13 103 De minimaregelingen worden weer gekoppeld aan de 

Haarlem-pas, dit was in de vorige collegeperiode al het 

geval. 

Waarom is dit destijds ontkoppeld. 

Wat is de reden om dit nu weer te herstellen. 

Hoeveel Haarlemmers maakte gebruik van deze regeling in 

2009 en hoeveel wordt dat nu? 

De Haarlempas geldt sinds 2009 onafgebroken als 

toetsingsinstrument voor een groot aantal minimaregelingen 

(Beleidsregels Haarlempas, 2009/43655). Zo wordt inzicht 

verkregen in de minimadoelgroep en kunnen minima beter op de 

hoogte gebracht worden van de regelingen  

Met de nieuwe nota minimabeleid Samen voor elkaar: groeien naar 

financiële zelfredzaamheid (2012/338471) die ter besluitvorming 

aan u is voorgelegd wordt de Haarlempas nu ook het 

toetsingsinstrument voor de regelingen die door externe partners 

(zoals het Jeugdsport- en Jeugdcultuurfonds) worden uitgevoerd. 

    

In 2009 werden 6216 Haarlempassen verstrekt tegenover 6916 nu.  

148 JH SP14 66 WMO Thuiszorg: 

Er worden pilots gehouden in de thuiszorg, welke pilots 

In mei 2012 is een pilot met zorgaanbieders gestart om te 

onderzoeken of uitkeringsgerechtigden ingezet kunnen worden 
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zijn er allemaal gaande, of geweest in de huishoudelijke 

hulp? 

Wat houdt de pilot HH0 in, en wat zijn de taken die door de 

thuiszorgmedewerker worden uitgevoerd? 

Welke thuiszorginstellingen doen mee aan deze pilot en 

welke afspraken zijn er met deze instellingen gemaakt. 

voor hulp bij het huishouden.  

Dit heeft een eerste resultaat opgebracht. Drie 

uitkeringsgerechtigden hebben de opleidings- en proefperiode van 

drie maanden met succes doorlopen.  

In september hebben zij een aanstelling gekregen bij de ViVa! 

zorggroep. Ook met andere gecontracteerde partijen voor hulp in 

het huishouden zijn wij in gesprek over de inzet van 

uitkeringsgerechtigden. 

 

Op dit moment wordt een pilot voorbereid om in de praktijk te 

toetsen hoe het meest efficiënt een combinatie van eigen kracht en 

(individuele) voorzieningen kan worden gemaakt. Hierbij richten 

wij ons in eerste instantie op de eenvoudigste vorm van hulp bij 

het huishouden (categorie 1). Tevens wordt in deze pilot gekeken 

naar de efficiëntie voordelen om dit wijkgericht op te pakken. 

Zoals in Hof 2.0 is vastgesteld zijn wij aan het kijken hoe we de 

werkzaamheden die in de huidige situatie tot categorie 1 behoren, 

op een andere manier kunnen organiseren. 

149 RD SP15 121 Hoe subsidieert de gemeente duurzaam vervoer? In de nota “Inzet NSL-subsidie voor projecten ter verbetering van 

de luchtkwaliteit” van 18/9/12 hebben wij bedragen beschikbaar 

gesteld voor de bevordering van rijden op groen gas, aardgas en 

elektriciteit. Verder worden middelen ingezet voor het bevorderen 

van fietsverkeer (versterken fietsnetwerk). 

150 RD Vvd01 35 Inverstering riolering. In de kadernota wordt gewag 

gemaakt van een extra investering van  € 6 milj. in 

riolering. Betekent dit dat in de voorliggende begroting de 

investering met € 500.000 wordt verminderd maar 

gecompenseerd wordt met eenzelfde bedrag aan 

precariobaten? Wordt de extra investering van € 6 milj. 

sowieso nog wel gedaan of niet? Gaarna uitleg hoe dit zit, 

dit ook in relatie tot verplichtingen die de gemeente in 

dezen heeft. 

Bij de Kadernota 2012 heeft het college toegezegd te bezien of de 

stijging van de woonlasten kan worden getemperd door o.m. de 

investeringen t.b.v. de riolering te faseren. Dit is onderzocht en 

heeft tot het voorstel geleid waarbij de investering van enkele 

extra rioleringsprojecten kan worden teruggebracht. Dit zijn 

werken zonder concrete verplichting van de gemeente. Uitgaven 

van de uiteindelijk voor 2012 later dit jaar toegekende bedrag van 

6 mln. euro voor de extra investering zal naar verwachting lager 

worden. Op basis van vastgelegde afspraken over de kwaliteit 

(o.m. met waterschap) dienen deze werken uiteindelijk wel 

uitgevoerd te worden, maar enige fasering is mogelijk. Om de 

woonlasten niet verder te laten stijgen heeft het college tevens 

besloten de tarieven OZB te verlagen en in de dekking te voorzien 

door € 500.000 aan precariobaten voor de jaren 2013 en 2014 

hiervoor aan te wenden. 

151 BS Vvd02 35 Uitstel parkeerapplicatie. Waar is deze applicatie voor Het gaat om het parkeervergunningensysteem. Deze applicatie 
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bedoeld? fungeert als contractenregister voor de parkeervergunningen en 

wordt gebruikt voor het aanmaken van parkeerrechten.   

152 RD Vvd03 115 Fietsbrug Schotersingel. Waarom is deze investering van € 

1.3 milj. opgenomen, terwijl hierover nog een besluit moet 

worden genomen? 

De investering voor de fietsbrug staat op blz. 115 onder het kopje 

‘Investeringen waarvoor nog een raadsbesluit moet worden 

genomen’.  

153 RD Vvd04 113 Parkeervoorziening oostkant binnenstad. In het 

coalitieakkoord is opgenomen dat deze uitbreiding nodig is. 

Waarom wordt nu voorgesteld om daarvoor een 

haalbaarheidsstudie te doen? 

Hier wordt op teruggekomen in de parkeervisie. 

154 RD Vvd05 114 Parkeeropbrengsten en –lasten. De lasten voor 2013 worden 

geraamd op  ca. € 10 milj. en de baten op ca. € 14 milj. Er is 

dus sprake van een batig saldo van € 4 milj. Zijn dit de 

opbrengsten van zowel het straat- als garageparkeren? 

Wanneer wordt de motie om per minuut af te rekenen 

uitgevoerd? 

Dit is het totaal van straat- en garageparkeren en vergunningen. 

 

De motie om per minuut af te rekenen kan nu niet uitgevoerd 

worden omdat de huidige betaalautomaten in de garages niet 

kunnen afrekenen per minuut. De rekenmogelijkheid is er niet én 

de apparatuur kan niet passend wisselgeld geven voor het 

afrekenen per minuut. In het vierde kwartaal van dit jaar wordt een 

nota, over de vervanging van de betaalautomaten in de garages, 

gezonden aan de commissie beheer. De mogelijkheid tot afrekenen 

per minuut is een eis bij de vervanging. 

155 CM Vvd06 184 Externe inhuur. In het  RKC-rapport Werk in Uitvoering 

staat vermeld dat aan externe inhuur  in 2011 € 7.5 milj. 

meer is uitgegeven dan begroot. Het gaat om een 

overschrijding van bijna 85%. Dit betekent dat het budget 

ca. € 9 milj. was. In de voorliggende begroting wordt 

aangegeven dat het inhuurbudget voor 2013 begroot was op 

€ 14,5 milj. Alhoewel een raadsmotie dit bedrag probeert 

terug te brengen, is nadere informatie nodig, hoe men ertoe 

is gekomen om het budget toch te willen verhogen, terwijl 

er een gigantische overschrijding geconstateerd is? 

In 2011 is geen sprake geweest van een overschrijding. Dit 

inhuurvolume wordt enerzijds gedekt uit kosten voor inhuur die 

begroot zijn, zoals bijvoorbeeld voor inhuur advies en inhuur 

flexibele schil en anderzijds uit projectbudgetten en 

vacatureruimte.  

Er is geen sprake van een verhoging van de budgetten voor inhuur 

in de begroting 2013. 

 

Naar aanleiding van het 213a onderzoek is door de gemeenteraad 

aangegeven dat het totaal volume aan externe inhuur moet 

afnemen naar € 10 miljoen in 2018. Het college bouwt gefaseerd af 

naar deze doelstelling. Het volume voor 2013 van €14,5 miljoen is 

gebaseerd op deze oorspronkelijke gefaseerde afname met 10% per 

jaar. Dit volume vormt voor 2013 het plafond van de totale 

besteding aan externe inhuur. 

156 EC Vvd07 83 U schrijft dat u de “ruimtelijke tweedeling in de stad gaat 

opheffen”. Komt deze doelstelling voort uit het motief om 

de mobiliteit tussen oost en west te verbeteren of liggen hier 

sociaal geografische motieven aan ten grondslag? 

Beide motieven zijn aanleiding om de tweedeling te willen 

verminderen. Allereerst wordt Haarlem West beter bereikbaar 

vanuit de richting Amsterdam/Schiphol, waardoor Haarlem als 

stad als geheel aantrekkelijker wordt. Daarnaast biedt Haarlem 

Oost veel kansen voor sociaaleconomische verbeteringen, die 
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mede door verbinden van Oost met West kunnen worden 

gerealiseerd. 

157 CM Vvd08 217 Als het CCVT niet op de Nieuwe Energie wordt gevestigd, 

betekent dit dan dat €12.280k die in 2014 en 2015 

gereserveerd staat kan vrijvallen? 

Het college besluit uiterlijk in voorjaar 2013 over huisvesting van 

Hart. In dit voorstel aan de raad wordt deze vraag beantwoord. 

158 EC Vvd09 89 Wat veranderd er in 2013 waardoor de lasten van het 

vastgoed (5.4) dalen van 41.777k naar 24.855k?  

De totale uitgaven met betrekking tot de grondexploitaties liggen 

sterk lager dan het niveau in 2012. Grondexploitaties zijn 

projectmatig en laten jaarlijks per definitie sterke schommelingen 

zien in uitgaven en inkomstenpatroon. 

159 BS Vvd10 57 Van alle Nederlandse gemeenten is de 

woonaantrekkelijkheid op objectieve wijze gescoord.. Op 

de categorieën  ‘Overlast en veiligheid’ en ‘Sociaal klimaat’ 

scoort Haarlem beduidend minder goed dan andere 

gemeenten in Nederland (positie 396 respectievelijk 391) 

van de 418 gemeenten (Bron: Bureau Louter).  In dat kader 

zijn de doelstellingen marginaal en zal er geen verbetering 

optreden. Kan het college aangeven hoe zij structurele 

verbeteringen gaat bewerkstelligen? 

Het college meent dat we de structurele verbeteringen behalen 

door een adequate uitvoering van het Actieprogramma veiligheid 

en handhaving. Met de nota IVH 2012/2016 heeft de raad voor de 

komende jaren de prioriteiten op het terrein van veiligheid en 

handhaving vastgesteld. Jaarlijks worden in het actieprogramma 

Veiligheid en Handhaving de activiteiten benoemd die bijdragen 

aan die prioriteiten. Uit de omnibus blijkt dat we de door de raad 

vastgestelde doelstellingen behalen.  

160 JN Vvd11 96 Punt 1a. Is het College zich bewust dat het aantal 

cruiseschepen met name in IJmuiden stijgt vanwege 

ligplaats tekort aan de cruiseterminal in Amsterdam. Hoe is 

het college van plan Haarlem te promoten  als “de winkel 

en uitgaansgelegenheid” voor cruisepassagiers in IJmuiden? 

City Marketing Haarlem heeft contact met DFDS-Seaways om 

Haarlem meer te promoten.  Er zijn plannen voor algemene 

brochures over Haarlem aan boord van de ferry naar IJmuiden, 

arrangementen met een brouwerij-tocht in Haarlem voor Engelsen, 

het promoten van Haarlem cultuur-winkelstad en een 

(toeristische)busverbinding IJmuiden-Haarlem. 

161 RD Vvd12 121 Pt 2.c. Een betere doorstroming van het autoverkeer zal 

vanwege de verminderde uistoot ook een bijdrage leveren 

aan de luchtkwaliteit. Waarom heeft het college dit niet 

opgenomen als  punt bij “minder bestaande milieuhinder”. 

Met punt dat het college het gebruik van fiets en openbaar vervoer 

verder gaat bevorderen wordt, behalve een toename van fiets- en 

openbaarvervoergebruik, ook een verschuiving van autogebruik 

naar fiets en openbaar vervoer beoogd. 

162 RD Vvd13 124 Kan het college aangeven in hoeverre progressie is geboekt 

ten aanzien nog niet aangesloten woningen op het riool?  

(Gemeentelijk Rioleringsplanbijlage 9c)  Zijn deze kosten 

verdisconteerd in onderhoud?   In welke prestatie-indicator 

worden deze verwerkt? 

Met de start van het oude GRP is een beleid gevoerd om niet-

aangesloten percelen aan te sluiten, o.a. door eigenaren met 

subsidies te stimuleren. Belangrijke, toen nog niet aangesloten 

gebieden als Liewegje, Schalkwijkerweg en Spaarndam zijn reeds, 

of worden nog aangesloten. Het aansluitingspercentage is niet 

exact bekend, maar de op dit moment resterende niet-aangesloten 

percelen vallen in de categorie incidenten. Het beleid op dit punt 

kan als geslaagd worden beschouwd. 

De kosten zijn betrokken uit de exploitatiebegroting van de 

riolering. Met het opstellen van het oude GRP was hierin 

voorzien. Er is geen aparte prestatie-indicator in de begroting voor 
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opgenomen. 

163 RD Vvd14 110, 113 Punt 1b. Is  het college er mee eens dat inzake 

ketenmobiliteit en het thema winkel/werkstad Haarlem met 

name aan de oostkant van  het centrum Haarlem een 

vacuüm bestaat.  Hoe kijkt het college in dit kader aan 

tegen de in het coalitieakkoord  benoemde parkeergarage 

aan de Oost-zijde van Haarlem? 

Hier wordt op teruggekomen in de parkeervisie. 

164 RD Vvd15 111 Punt 1d. Kan het college aangeven hoe zij de tijdslijn ziet in 

Zake de besluitvorming traject HOV? Moeten er verder nog  

deelonderzoeken uitgevoerd worden?  Hoe  

De verschillende (deel)onderzoeken zijn allemaal opgestart. De 

participatie is ondertussen in volle gang. Eind 2012 dient het 

voorkeurstracé duidelijk te zijn. Zodra het voorkeurstracé bekend 

is volgt de formele inspraak. Besluitvorming is in het 1ste 

kwartaal van 2013. 

165 RD 

 

CM 

Vvd16 26 Parkeerbelasting. We lezen dat deze verhoogd wordt, naast 

de inflatiecorrect, met 0,5% conform coalitieakkoord. 

Echter in het HD van 01/10/12 lezen we ook dat het 

parkeertarief met nog eens 1% per die datum extra wordt 

verhoogd i.v.m het aanpassen van de apparatuur.  

Waarom worden deze kosten extra in rekening gebracht 

aangezien het parkeren al een positief resultaat oplevert. 

Waarom is deze extra 1% verhoging structureel neergelegd, 

terwijl de kosten maar eenmalig zijn. 

Hoe verhoudt deze extra 1% verhoging zich met de 

coalitieafspraak van maximaal 0,5% boven inflatie. 

De belastingtarieven (=tarieven straatparkeren) worden verhoogd 

met de inflatiecorrectie en 0,5% conform coalitieakkoord. 

Straatparkeren is een belasting en niet BTW-plichtig. 

De BTW is per 1/10/12 verhoogd van 19% naar 21%. De 

ontvangen BTW op de inkomsten van het garageparkeren dient de 

gemeente af te dragen. Om deze kostenderving te ondervangen 

zijn de tarieven voor het garageparkeren aangepast. Deze 

aanpassing is per 1/10/12 ingevoerd. Deze verhoging staat los van 

de belastingtarieven. 

166 RD Vvd17 35 Wat wordt bedoeld met “extra budget beheer en 

onderhoud” 200v in 2013 en 2014 

De voorgestelde bezuiniging is gebaseerd op aanvullende 

budgetten die bij de Kadernota 2012 niet beschikbaar zijn gesteld. 

De budgetten waren niet nodig en gebaseerd op achterhaalde 

informatie. Om deze reden is de bezuiniging niet te realiseren. Het 

college zal op korte termijn bezien hoe het wegvallen van deze 

bezuinigingsmaatregel te compenseren. 

167 RD Vvd18 35 Wat wordt bedoeld met “verlaging onderhoudsbudgetten 

niet terugstorten in AR” 1220 V in 2013 en 2014 

In 2011 is de overbesteding van 3,6 miljoen zijn ten laste van de 

algemene reserve gekomen. Dit bedrag wordt gecompenseerd over 

drie jaar en zou worden teruggestort in de AR. De begroting wordt 

voor de drie jaar gekort met 1,2 miljoen per jaar m.i.v. 2012. De 

bezuinigingsmaatregel houdt in dat er niet wordt teruggestort in de 

algemene reserve. 

168 RD Vvd19 108 De Bereikbaarheid van de binnenstad scoort nog steeds een 

onvoldoende 5,4. Welke maatregelen specifiek voor de 

bereikbaarheid van de binnenstad staan voor 2013 in de 

planning/ begroting. 

De bereikbaarheid van de binnenstad betreft niet alleen 

maatregelen in de binnenstad, maar juist ook maatregelen naar de 

binnenstad. Maatregelen die voor 2013 op het programma staan 

liggen op het vlak van zowel langzaam verkeer, openbaar vervoer 
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als auto. Te denken valt aan het maatregelen rond het 

Stationsplein, quick wins om de doorstroming van het openbaar 

vervoer te verbeteren en de maatregelen die op de Oudeweg 

genomen gaan worden. 

169 RD Vvd20 112 Wat wordt bedoeld met `voert de maatregelen in het kader 

van de fietssnelweg Haarlem Amsterdam- Sloterdijk verder 

uit.` 

In 2013 worden diverse deelmaatregelen voor de fietssnelweg 

voorbereid en uitgevoerd. Deze liggen op het fysieke vlak, maar 

ook op het vlak van voorlichting en communicatie. De subsidie 

wordt in tranches uitgekeerd. De laatste grote tranche kan pas in 

2013 worden aangevraagd 

170 RD Vvd21 115 De fietsbrug `schotersingel`bevindt zich op de `rode 

lijst`van het MJP OGV 2011/2014 en is met een college 

besluit ook `bevroren`. Waarom staat er nu een investering 

van 1.300.000 opgenomen in deze begroting 

De investering voor de fietsbrug staat op blz. 115 onder het kopje 

‘Investeringen waarvoor nog een raadsbesluit moet worden 

genomen’. 

Binnen B&W is afgesproken dat deze fietsbrug als mogelijkheid 

wordt opgenomen in het bestemmingsplan. Binnen het project 

Stationsplein zijn de middelen niet toereikend genoeg om deze 

brug te financieren. Alternatieven zullen mogelijk een gelijk 

bedrag gaan kosten. 

171 JN Vvd22 125 De gemeente realiseert voorzieningen voor het 

watertoerisme enz. in het Spaarne. 

Welk bedrag staat hiervoor gereserveerd 

Er is voor de voorzieningen watertoerisme geen bedrag 

gereserveerd. 

172 JN Vvd23 125 De gemeente realiseer gemeentelijke vaste 

afmeervoorzieningen voor pleziervaartuigen in grachten en 

singels. 

Welk bedrag staat hiervoor gereserveerd 

Er is voor de vaste afmeervoorzieningen nog geen bedrag 

gereserveerd. 

 

 

 

 

Toelichting: 

1) Ph (portefeuillehouder) 

2) Fractie: afkorting van de fractie door welke de vraag is gesteld 

3) Verwijzing naar de bladzijde waarop de vraag betrekking heeft. 


